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Лидерът на БсП корне-
лия нинова обвини вчера 
ръководството на БнБ, че се 
бави с подготовката на докла-
да, който трябваше да анали-
зира ползите и вредите от въ-
веждането на еврото у нас от 
началото на 2024 г. “съглас-
но решение на координаци-

онния съвет за еврозоната от 
13 юли първият вариант на 
доклада ви трябваше да бъде 
готов до края на юли, а окон-
чателният - до края на август. 
Защо няма доклад, уважаеми 
членове на Управителния съ-
вет на БнБ? в него трябваше 
да има две части - мнението 

на БнБ и мнението на Ми-
нистерството на финансите. 
кой не си е свършил работата 
и имате ли доклад?”, попита 
лидерът на БсП от парламен-
тарната трибуна.

именно по инициатива 
на депутатите от левицата 
управителят и Ус на БнБ 

бяха изслушани по темата. 
От думите на проф. Румен 
Гечев стана ясно, че БсП 
няма да подкрепи влизането 
в еврозоната преди да е ясно, 
че това ще бъде полезно за 
хората и икономиката. 

КаКво 
сКри БНБ?

БСП оглави три комиСии

Защо няма доклад 
за плюсовете 
и минусите от еврото  
БСПнямадаподкрепивлизанетовеврозоната,преди
даеясно,четоващебъдеполезнозахоратаиикономиката
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БСП оглави три комисии в НС. Георги Гьоков беше избран начело 
на социалната комисия, Георги Свиленски застава начело на транс-
портната, а Иван Ченчев - по културата и медиите.

зключително неубедителното учас-
тие на управителя на БнБ Димитър 
Радев в дебатите за подготовката на 
България за влизане в еврозоната пов-
дига много въпроси. най-важният е 
защо БнБ скри анализа за състоянието 
на финансите и икономика, за динами-
ката на БвП и другите показатели, ко-
ито е важно да знае цялото общество, 
преди да ни набутат в еврозоната. и 
едва след като депутатите от БсП го 
притиснаха, Радев нехайно каза, че ще 
им го прати до края на седмицата. Ами 
той е днес. къде е анализът? 

Управителят на БнБ представи 
една доста тесногръда гледна точка 
- за банковата система било важно 
и удобно да влезем в еврозоната, та 
хайде всички да се сурнем като овце 
там, откъдето връщане назад няма. 
Факт е, че има начин да излезем от 
ес, но от еврозоната няма да можем. 

Радев заговори и за това, че тряб-
ва да покрием определени макро-
икономически критерии - да свалим 
инфлацията до 5-6%, да свием бю-
джетния дефицит до 3-4% от БвП... 
неизпълними условия дори за голе-
мите икономики в европа в текущи-
те кризи и санкции. Откъде накъде 
България ще спазва критерии, които 
лидерите в ес не спазват?

БнБ твърди, че нямало страшно 
за валутните резерви на страната - от 
задължителни 10% те щели да нама-
леят на 1%. Останалите 9% от тях 
България няма да може да използва 
за национални политики, а трябва да 
ги даде на търговските банки - 90% 
чуждестранна собственост.

И

Стр. 6

Нора СТОИЧКОВА

гришо 
ПоБеди 
тениСиСт 
от тоП 10

Стр. 16

Снимкабта

младите 
иСкат Поне 
1200 лева 
За начало 
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Тържествен ритуал по повод връчване на дипломите на офицерите от випуск “Полковник 
Борис Дрангов” - II смяна на Военната академия “Г. С. Раковски” се проведе вчера

корнелияниновакъмбнб:

Стр. 4

диана маркова 
За книгите и ПеСните,
които внаСят Светлина

СкоПие 
не БърЗа 
С конСтитуционни
Промени

ваня григорова:
Поне 850 лева 
тряБва да е 
минималната ЗаПлата
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Суважение
СъпредседателинаНационалния

организационенкомитетЕвгенийБелийиСтанкаШопова

младите хора искат да за-
почнат работа поне с 1200 лева. 
при това това очакват това да 
е нетната сума, не брутната, 
каза директорът на Бюрото по 
труда във варна Филчо Филев 
при откриването на младежка 
трудова борса, организира-
на от местната структура на 
Агенцията по заетостта. по 
думите му тези желания се-
риозно се разминават с пред-
ложенията на работодателите. 
Филев поясни, че се увеличава 
броят на младите хора, които 
нито работят, нито учат, но и 
не търсят активно работа. За 

издръжката си те разчитат на 
родителите си, голяма част от 
които работят в чужбина.

Според Филев трудовите 
борси са възможност за сре-
ща на работодатели и търсе-
щи работа, както и фирмите 
да представят възможностите, 
които предлагат не само като 
свободни позиции, а и като 
стажове и практики. от друга 
страна борсите са от  полза и 
за младите хора, които ще ви-
дят как стоят нещата в практи-
ката и е възможно активност-
та в търсенето на работа сред 
възрастовата група до 29 г. да 

се увеличи, смята Филев.
проверка на ДУмА по-

каза, че към 30 септември в 
Бюрата по труда в страната 
са регистрирани 16 127 безра-
ботни до 29 г. от тях 2434 са с 
работническа професия, 3961 
са специалисти, а 9732 са без 
специалност. Най-много са 
младите безработни със сред-
но образование - 7533, а най-
малко - с висше (2555). Да-
нните на АЗ към 30 септември 
показват, че във варненско са 
регистрирани 758 млади без 
работа, но най-много безра-
ботни до 29 г. са регистрирани 

в област пловдив - 1608.
повече от 240 украински 

бежанци са започнали работа 
в региона с посредничеството 
на Бюрото по труда във варна. 
в регистъра на безработните в 
крайморския град има вписани 
техни сънародници, повечето 
от които висококвалифицира-
ни - юристи, лекари, учители, 
счетоводители, които обаче не 
могат да започнат работа по 
специалността си, а ние мо-
жем да им предложим работа 
основно в областта на тури-
зма, хранително-вкусовата и 
шивашката промишленост, 

обясни Филев. Според него 
това е и причината все повече 
украинци да легализират ди-
пломите си у нас, за да могат 
да намерят по-добре платена 
работа.

Най-много са свободните 
места в региона в сферата на 
търговията, образованието, 
преработващата промишле-
ност, хотелиерството и рес-
торантьорството. в края на 
септември равнището на без-
работица ввъв варненско е 
2,6%, което е с 0,3% по-малко 
от м.г. във варна безработица-
та в края на септември е 1,8%. 

ДиректорнаБюропотруДа:

Младите искат начална 
заплата поне 1200 лева
Всекидесетибезработендо29годиниевобластпловдив

Над 8000 нарушения 
са заснети за около два 
месеца на бул. “Черни 
връх” в София, след 
като “пътна полиция” 
е започнала да следи за 
нарушения там. това 
каза комисар Радослав 
Начев, който е новият 
началник на пътната 
полиция в столицата.

Само за ден камери-
те в София установяват 
по 1000 превишения на 
скоростта. комисар На-
чев призна, че провер-
ките са доказали случаи, 
при които служители 
на мвР са осигурявали 
полицейски чадър.

Според Начев ре-
формата в “пътна поли-
ция” трябва да е насо-
чена към подобряване 
на административното 
обслужване на граж-

даните. Следващата 
стъпка е да се надгради 
порталът за електрон-
ни и административни 
услуги и така да се на-
малят опашките пред 
гишетата на кАт. С 
промени в Закона за 
движение по пътищата 
пък се предвижда въз-
можността да се пре-
кратява регистрацията 
на автомобил по чисто 
електронен начин през 
системата за електрон-
ни услуги. Има идея и 
за  премахване на на-
казателните постано-
вления и налагането на 
санкция да става с един 
документ на място. 
така няма да се налага 
повторно издирване на 
водача нарушител, за 
да се връчи наказател-
но постановление.

Над 8000 нарушения 
засечени по  
бул. „Черни връх”  
за два месеца

Новата сграда на Архиерейското наместничество в Пещера бе осветена 
на Димитровден. За строежа помощ е оказал кметът на Пещера Йордан Младенов. 
Той получи благодарствена грамота и икона от Пловдивския митрополит Николай

министърът на здравеопазва-
нето Асен меджидиев удължи с 
една седмица действието на проти-
воепидемичните ковИД-мерки на 
базата на доклад на главния дър-
жавен здравен инспектор доц. Ан-
гел кунчев. До 2 ноември остава 
задължително носенето на маски 
от всички, намиращи се в болни-
ци, ДкЦ, аптеки и други лечебни 

заведения, както и в заведения за 
социални услуги. 

Ръководителите на учебни за-
ведения, както и работодателите 
следва да организират редовно 
проветряване и дезинфекция, не-
допускане в помещенията на хора 
с прояви на остри респираторни 
болести (повишена температура, 
главоболие, хрема, кашлица). при 

възможност и по преценка работ-
ният процес да бъде организиран 
от разстояние.

Собственици и управители на 
обществени обекти трябва да съ-
блюдават клиентите да са на поне 
на 1,5 м един от друг, да осигуря-
ват дезинфектант за ръце на входа.

У нас вече циркулират и новите 
подварианти на омикрон.

през юли 2021 г. 56% 
от българите са заявили, 
че са проявявали интерес 
към оповестяването от 
медиите на екзитпола в 
изборния ден. през сеп-
тември те са вече 63,1%, 
сочи изследване на аген-
ция “екзакта”. все повече 
хора предпочитат инфор-
мационните сайтове пред 
социалните мрежи, показ-
ват резултатите.

проблемът с меж-
динните резулатите е, че 
според Изборния кодекс 

медиите нямат право да 
ги показват в изборния 
ден, а могат да ги съоб-
щават едва след края му. 
Същевременно пропуск 
в кодекса е фактът, че 
подобни резултати мо-
гат да бъдат съобщавани 
безпрепятствено в някои 
социални мрежи. от една 
страна, това поставя тра-
диционните медии в не-
равностойно положение, 
а от друга, избирателите 
винаги намират начин 
през социалните мрежи 

да се информират.
Според изследването 

данните от екзитполовете 
са най-търсени от хората 
над 50 години, от висши-
сти, заможни граждани, 
жители на столицата, на 
малките градове и при-
върженици на ГеРБ, БСп 
и “Демократична Бълга-
рия”.

Резултатите показват, 
че по време на предиз-
борната кампания от те-
левизията се информират 
най-много българи над 40 

години. младите от 18 до 
30-годишна възраст сле-
дят предимно социални 
медии и информационни-
те сайтове. Хората над 30 
г. се информират повече 
от интернет. профилът на 
радиоаудиторията показ-
ва, че в него преоблада-
ват висшисти, столичани 
и по-възрастни. Хората, 
които четат вестници и 
се информират от тях за 
предизборната кампания, 
са възрастни, образовани 
и жители на столицата.

63,1 на сто искат оповестяване 
на екзитпола в изборния ден

До 2 ноември удължават мерките срещу КОВИД-19
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"бСп за българия" ще има 
трима председатели на посто-
янни комисии в Народното съ-
брание, решиха депутите вче-
ра. георги гьоков беше избран 
начело на комисията по труда, 
социалната и демографската 
политика, георги Свиленски 
поема ръководството на транс-
портната, а иван Ченчев - по 
културата и медиите. 

без председател останаха 
комисиите по вероизповеда-
нията и жалбите на граждани-
те и по земеделието, храните 
и горите. без ръководство е и 
комисията за децата, младежта 
и спорта, която стана причина 
за раздори още в началото на 
вчерашното заседание. 

Скандалът се развихри, 
след като председателят на пг 
на "продължаваме промяната" 
андрей гюров се оплака, че в 
сряда вечерта е бил уведомен, 
че председателството на коми-
сията е пренасочено към ДпС, 
а за партията му е отредена тази 
за вероизповеданията и права-
та на човека. това не е станало 
на председателски съвет и със 
съгласието на "продължаваме 

промяната", възмути се гю-
ров. той попита какво е стана-
ло след закриването на заседа-
нието и кой реди комисиите в 
това НС. Съпредседателят на 

пп кирил петков потвърди, 
че някой се е обадил на ДпС 
и на герб и е помолил спорт-
ната комисия да не е на пп. 
"Знаете ли защо? Защото бив-

шият министър на спорта ра-
достин василев подаде сигнал 
срещу служебния министър 
весела лечева в кпкоНпи", 
коментира той. "вие умирате 

от страх какво този председа-
тел на спортната комисия би 
разкрил. Нека целият народ да 
знае, че когато някой се осмели 
да подаде сигнал, и от герб, и 
от ДпС скачат координирано", 
коментира петков. 

явор божанков от "бСп 
за българия" настоя да стане 
ясно откъде е дошло обаждане-
то. ако е дошло от служебния 
кабинет на президента радев, 
няма да съм изненадан, комен-
тира той. "от една страна той 
отдавна е излязъл от консти-
туционната си рамка, но дър-
жа тази зала да знае, ако има 
намеса от друга власт, което 
е по-сериозен въпрос, защото 
нарушава разделението на вла-
стите", обясни божанков. по 
думите му не може служебен 
кабинет да се намесва в работа-
та на редовно избрано Народно 
събрание и формирането на ко-
мисии в него.

по-късно от "продължаваме 
промяната" и ДпС предложиха 
тя да бъде оглавена съответно 
от радостин василев и Халил 
летифов. Нито един от двама 
обаче не получи необходимия 
брой гласове. от "български 
възход" ниминираха проф. Да-
ниела Дашева, но по-късно от-
теглиха предложението си.

Юлия КУЛИНСКА

Ще продължим да се борим за преизчисляването 
на пенсиите, а минималната работна заплата да стане 
850 лв., заяви зам.-председателят на пг “бСп за бъл-
гария” иван Ченчев пред партийния актив в Чепеларе. 
в срещата участва и секретарят на парламентарната 
група на левицата Христо проданов.

“За 7 месеца успяхме да върнем държавата в уп-
равлението през държавните предприятия. Затова 
европа ни отчете ръст за първото шестмесечие на 
годината - първи по промишлено производство и на 
четвърто място по ръст на бвп. Нинова като иконо-
мически министър спря течовете в държавните пред-
приятия и показа, че държавата може да бъде и добър 
стопанин”, обясни Ченчев. 

той припомни, че с министър на туризма от бСп 
браншът е отчел с 30% по-добър сезон от миналата 

година. “безспорен е успехът на левицата в социална-
та сфера с безпрецедентния социален бюджет от над 
22 млрд. лв. а самите животновъди и растениевъди 
казват, че при министър иван иванов са получавали 
най-много плащания”, каза още социалистът.

относно избора на председател на Народното 
събрание иван Ченчев коментира: “в една държава, 
която е залята от кризи и с бушуваща война на ня-
колкостотин километра от нашата граница, на нея й 
трябва работещ парламент. това, което направихме 
ние, е да го разблокираме, за да може да започне да 
работи в полза на българските граждани”. 

Членовете на бСп от Чепеларе и региона изразиха 
своята подкрепа към народните представители и им 
вдъхнаха кураж да продължат да отстояват приорите-
тите на социалистите в държавния бюджет.

пг на "продължаваме промяната" ще поиска остав-
ката на парламентарния шеф вежди рашидов за това, че 
е назначил Стефана караславова за главен секретар на 
парламента. "След кърджалийското чудо начело на пар-
ламента, визирайки председателя на 44-то НС Цвета ка-
раянчева, сме стигнали дъното, но явно продължаваме да 
дълбаем в калта. преди дни пред вашия кабинет видях 
представители на гражданско движение "боец", които 
вие не искахте да приемете и които ви чакаха, за да ви 
връчат едно листче и една папка", заяви иво атанасов от 
пп. по думите му в папката са били събрани документи 
за "лицето караславова". "Става дума за три одиторски 
доклада за закононарушения от нейна страна. ако вие сте 
запознат със служебното й досие, вариантите са два. пър-
вият е, че изпълнявате поръчки на Десислава атанасова и 
тя ръководи вашите административни действия. вторият 
е, че продължавате с калинките на герб и със схемите на 
злоупотреби", коментира атанасов. той обясни, че оди-
торските доклади са за сключване на договори за ремон-
та на партийния дом, за разпределяне на ДмС, като тя е 
получавала ДмС по 20 000 лв. на месец и единственият 
критерий е бил героизъм и заслуги към ръководството на 
герб. "ако това е вярно, ако сте запознати с досието на 
тази жена и сте я назначили за главен секретар на НС, го-
вори, че сте лош администратор. ако не сте запознат, оз-
начава, че сте подведен", изтъкна атанасов и предупреди 
рашидов, че пп ще поиска оставката му. 

атанасов подаде на парламентарния шеф листчето, 
което е получил от "боец". Ще го запазя за вечни времена, 
отвърна язвително рашидов. 

Плашат с оставка 
Вежди Рашидов заради 
„калинка на ГЕРБ” 

ИванЧенЧев:

Ще се борим за 850 лв. минимална заплата

Юлия ИВАНОВА

Не може служебен кабинет да се намесва в работата  
на редовно избрано НС и формирането на комисии в него, заяви Явор Божанков

„БСП за България” с трима 
председатели на комисии в НС
ГеоргиГьоковоглависоциалнатакомисия,ГеоргиСвиленски
поематранспортната,аИванЧенчев-покултураимедии
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туристическият бранш очаква този 
зимен сезон да се доближи до нивата на 
една от най-добрите години за туризма 
в България - 2019 г. това прогнозира 
директорът на Института за анализи и 
оценки в туризма румен Драганов пред 
Бта. той напомня, че през зимния се-
зон в годините 2018/2019 г. около 1,600-
1,650 млн. са били чуждестранните 
посетители от средата на декември до 
средата на април.

експертът уточни, че това не са само 
туристи, избрали да почиват в зимните ни 
курорти, а и такива, които са предпочели 
страната заради балнео, спа, културен, 
винен и медицински туризъм или са има-
ли бизнес пътувания до България. това 
означава, че средно около 450 000-550 
000 чужденци са пристигали месечно в 
страната през тези три месеца.

Драганов прогнозира, че за този зи-
мен сезон се очаква България до голя-
ма степен да се приближи до нивата на 
2019 г., което означава да достигнем и 
надминем бройката 400 000 или общо 
над 1,2 милиона посещения за периода 
декември - 22 март.

най-много гости тази зима в Бъл-
гария се очакват от румъния, Гърция, 
турция, република Северна македония, 
Сърбия. от великобритания се очаква 
посещенията да са над 23 000. традици-

онен е интересът към зимната почивка в 
България и от страните от Централна ев-
ропа, скандинавските държави, турция 
и Израел. Записванията за предстоящия 
сезон вървят много добре. 

Цените за почивка с практикуване 
на ски спортове в България ще са на 
равнищата на тези в андора, прогнози-
ра Драганов. Според него по цени стра-
ната ни е конкурентна на дестинациите, 
предлагани в европа - австрия, Италия, 
Швейцария, Франция. той изтъкна, че 
България е предпочитана и заради ски 
училищата със съответните услуги за 
всички възрасти туристи.

Инфлацията и цените на горивата 
няма да спрат пътуванията на българите, 
смята специалистът. основания за тази 
прогноза му дават очакванията цените 
на почивките тази зима да се задържат и 
заради компенсациите за бизнеса, а ръс-
тът на заплатите и пенсиите да даде въз-
можност на част от българите да отделят 
средства и за зимен отдих. очакваме ин-
тензивен поток от страна на български-
те пътувания с цел туризъм, като около 
коледа и нова година те ще са близо 530 
000, от които около 60 000 ще са в чуж-
бина. всеки уикенд се очаква да има по 
110 000 пътувания на българите в стра-
ната тази зима към ски курортите и към 
балнео и спа дестинациите.

Туристическият бранш  
очаква силен зимен сезон
Най-многогостищеимаотРумъния,Гърция,Турция,СевернаМакедонияиСърбия

От стр. 1

"Има обективни неща, които 
не можем да заобиколим - още 
с присъединяването на Бъл-
гария в еС ние сме приели, че 
като членове ще имаме еврото 
като валута. второ - всяка дър-
жава решава кога да стане това 
и трето - трябва да отговаряме 
на определени изисквания, за 
да бъдем приети в еврозоната. 
Според тези изисквания в мо-
мента ние не можем да влезем 
в еврозоната, най-вече заради 
високата инфлация, изисквани-
ята за дефицит - обективни мак-
роикономически показатели", 
заяви нинова.

"вярно ли е, че за да влезем в 
тези рамки, трябва рязко да сва-
лим инфлацията до 6-7%, в мо-
мента тя е 10-11%? Дефицитът 
да влезе в рамките на 3%? И това 
трябва ли да стане с много ряз-
ко намаляване на разходите - на 
заплати, на социални плащания, 
капиталови разходи? това би 
ли довело за рецесия в българ-
ската икономика и увеличаване 
на бедността и неравенствата в 
България?", добави тя.

нинова постави и конкрет-
ни въпроси: как ще се отрази 
на икономическия растеж, на 
финансовата и банковата ста-
билност, конкурентоспособност 
на българските фирми, ефектът 
върху текущата сметка и тър-
говския баланс, покупателната 
способност на доходите и де-
позитите, в това число върху 
инфлационните очаквания, сте-
пента на запазване на суверени-
тета при управлението и използ-
ването на валутните и златните 
резерви и евентуалните ангажи-
менти по изплащане на дългове 
на европейския съюз и на други 
страни-членки, които вече са в 

еврозоната?
"политическото решение за 

еврозоната ще има своята цена 
и тя няма да е малка", заяви 
управителят на БнБ Димитър 
радев. той призова депутатите 
да се фокусират върху това как 
да разрешат политическата кри-
за. по думите му със служебно 
правителство "тази работа с 
еврозоната няма как да стане". 
"въпросът за еврозоната е преди 
всичко друго политически, а не 
експертен, и отговорът на този 
въпрос трябва да бъде даден от 
народното събрание, заяви уп-
равителят на БнБ. 

"всъщност въпросът е дали 
България да остане неопреде-
лено дълго време в бъдещето, 
закотвена в дълбоката перифе-
рия на европа с присъщата на 
тази периферия бедност, коруп-
ция, институционална немощ и 
външни зависимости, или трябва 
да бъде направено общо усилие 

това да се промени чрез ускоря-
ване на сериозно вече забавения 
процес на присъединяване към 
еврозоната, коментира Димитър 
радев, като отбеляза, че изразява 
личното си мнение.

той обеща да прати на всич-
ки желаещи частта от въпросния 
доклад за еврото, подготвена от 
БнБ, до края на седмицата. Дру-
гата част трябва да е дело на ми-
нистерството на финансите. 

"въпросът за приемането на 
еврото е с свързан не с политиче-
ско, а с икономическо решение", 
опонира депутатът от левицата 
проф. румен Гечев. Според него 
не е вярно, че ако не влезем в ев-
розоната през 2024 г., ще останем 
в периферията. той даде пример 
с държави като Дания и Швеция, 
които не са въвели еврото и не 
само не са в периферията, а и са 
сред най-конкурентоспособните 
в света. Същото важи и за Чехия, 
полша и Унгария.

"въпросът ми е на какво 
основание БнБ предлага да се 
вземе политическо решение за 
влизане в еврозоната на 1 януа-
ри 2024 г.", попита проф. Гечев 
и допълни: 

"ние, от БСп, докато не сме 
сигурни, че това присъединява-
не е в полза на българските ико-
номика и българските домакин-
ства, няма да го подкрепим".

"Управителят на БнБ не от-
говори на нито един въпрос." 
това констатира и Борислав 
Гуцанов.

 "отговори ли г-н радев на 
въпроса за икономическия рас-
теж, финансовата и банковата 
стабилност, конкурентоспосо-
бността на български фирми и 
сфера върху текущата сметка и 
търговския баланс? отговори 
ли на въпроса за покупателна-
та способност на доходите и 
депозитите, в това число върху 
инфлационните очаквания? от-

говори ли на въпроса за степен-
та на запазване на суверенитета 
при управление и при използва-
нето на валутните и златните ни 
резерви?", попита Гуцанов.

Депутатът от левицата под-
черта, че управителят на БнБ 
е бил поканен в народното съ-
брание да отговаря на въпроси-
те на народните представители, 
а не да чете лекция.

 "такава подигравка в на-
родното събрание от институ-
цията БнБ не сме очаквали", 
коментира той.

Георги Свиленски пък обо-
ри управителя на централната 
банка радев като посочи, че още 
миналия петък е било изпратено 
питането на левицата към БнБ и 
те са имали достатъчно време да 
се подготвят с анализа.

не сме доволни от отгово-
рите на нито един от въпросите, 
заяви проф. Гечев в заключи-
телното си изказване. не бе от-
говорено как еврото ще повлияе 
на текущата сметка, на търгов-
ския баланс, на икономиката, на 
Бвп, каза той.

"не сравняваме България 
с Швеция, но искаме да разбе-
рем как нашата страна ще се 
адаптира към еврото така, че 
да стане конкурентна. няма как 
да има успешна валутна зона, 
когато отделните  страни в нея 
са на различна степен на разви-
тие. оспорвам твърдението за 
лихвите. няма такова нещо, че 
страните членки на еврозоната 
получават по-ниски лихви. ев-
розоната е затънала в дългове, 
четири пъти по голями от Бъл-
гария. Дефицитите им са много 
по-големи. как тогава ще искат 
ние да влезем в тези критерии", 
каза той. Според Гечев за евро-
то три пъти трябва да се мери и 
един път да се реже.

КоРНелияНиНоваКъМБНБ:

Защо няма доклад за плюсовете и минусите от еврото 



Свят 5
2022

петък
28 октомври

w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

президентът на Северна 
македония Стево пендаров-

ски смята, че няма нужда да 
се бърза с конституционните 
промени за вписване на бълга-

рите в основния закон на стра-

ната, тъй като има 14 месеца до 
приключването на процеса на 
скрининг, предадоха местните 
медии, цитирани от БГНеС. 
“имаме 14 месеца скрининиг. 
Не смятам, че това трябва 
да е абсолютен политически 

приоритет номер едно. имаме 
толкова много реформи със 
скрининг, за да ги открием и 
коригираме, и когато дойде 
моментът да приключим този 
процес, ще попитаме парламен-

та дали сега имаме мнозинство 
от две трети”, заяви държавни-

ят глава. президентът на рСм 
каза, че по отношение на т.нар. 
френско предложение има 
нова анкета за одобрение от 
македонските граждани. Спо-

ред него има драстично нама-

ление на тези, които са против: 
“има скорошно проучване, 
в което процентът на хората, 
които не подкрепят френско-

то предложение, от 70% през 
лятото сега е спаднал с около 
20 процента, което е драстично 
по-ниско. все още не сме мно-

зинство за т.нар. френско пред-

ложение, но е факт, че откакто 
хората видяха, че няма опас-

ност, процентът на тези, които 
са против, намалява”, посочи 
пендаровски. той коменти-

ра и подписаният договор с 
“Фронтекс” на македонски 
език: “Атаките на България 
преди две години несъмнено 

бяха насочени срещу македон-

ската идентичност. ключова 
битка в преговорите беше да 
запазим идентичността, т.е. 
езикът да бъде официален до 
всички други официални в еС. 
имаме това и няма звездичка, 
има македонски език”, каза 
Стево пендаровски. в Скопие 
председателката на ек Урсу-

ла фон дер Лайен представи 
пакет с подкрепа за справяне 
с енергийната криза на Запад-

ните Балкани на стойност 500 
милиона евро. те ще бъдат 
под формата на грантове за 
инвестиране в енергийна свър-

заност и ефективност, както и 
във възобновяема енергия.

Обява

НаЦИОНаЛНаХУДОЖЕСТвЕНааКаДЕМИя

Обява

запровежданенатъргстайнонаддаванезаотдаване
поднаемначастотимот–публичнадържавнасобственост

Наоснованиечл.44отПравилниказаприлаганенаЗаконаза
държавнатасобственостиЗаповед№0267-О/25.10.2022г.наРекто-
ранаНационалнатахудожественаакадемия,ОБЯВЯВАТЪРГстайно
наддаванезаотдаванеподнаемначастоттерен–публичнадържав-
насобственост,сполезнаплощот1.00кв.мотдворанаНационалната
художественаакадемиянаул.„Шипка“№1,гр.София,район„Обори-
ще“,заразполаганена1(един)бройтерминалноустройстводовхода
надворанаНХА.Срокнанаемнотоправоотношение–5(пет)години.

Началнамесечнанаемнацена–200(двеста)левабезвключен
ДДС,определенасъгласночл.41,ал.1отППЗДС.

Депозитътзаучастиевтъргаевразмерна100(сто)леваисе
превеждапоследнатабанковасметканаНХАвБългарскатанарод-
набанка: IBAN:BG72BNBG96613300176301,BIC:BNBGBGSD,
Банка–БНБ.

Тръжнатадокументацияможедабъдеизтегленаотинтернет
страницатанаНационалнатахудожественаакадемия–www.nha.bg
отдататанапубликуваненаобяватазатъргадоизтичаненасрока
заподаваненазаявлениязаучастие.

Заявлениязаучастиесеприематвсекиработенденвинтерва-
литеот9:00до16:00часаот28.10.2022г.до28.11.2022г.вадми-
нистративнатасграданаНХА–гр.София,ул.„Шипка”№1,встая
Деловодство,ет.1.

Огледнаплощта–всекиработенденследпредварителноза-
писваненател.0888440549.

Търгътщесепроведена29.11.2022г.от16:30часавсградата
наНХА,ул.„Шипка“№1,заланаАкадемичниясъвет.

НаКраТКО

снимкибта

Хора се редят на опашка, за да се тестват за КОВИД-19 в китайската столица Пекин. 
Два подварианта на вируса бързо се разпространяват. В Европа най-засегната 
в момента е Франция. Властите вече са притеснени за следващите месеци

Мост в ремонт се срути в американския 
щат Монтана. Работници изливали бе-
тон, когато се случил инцидентът. Има 
един загинал, а други двама са ранени

Ана Бърнабич  
с трети мандат

Скупщината в Белград гласува 
новото сръбско правителство с пре-
миер за трети мандат Ана Бърнабич. 
В кабинета влизат представители 
на Сръбската прогресивна партия 
на президента Александър Вучич, 
на Социалистическата партия и на 
други коалиционни партньори.

Педофилски скандал в Атина
36-годишен мъж стана поредни-

ят заподозрян във връзка с насилстве-
ната проституция и изнасилването 
на 12-годишно момиче от Атина, съ-
общи “Та Неа”. Няколко души вече са 
арестувани, други сами са се предали. 
Предполага се, че са замесени повече 
от 300 мъже, правили секс с детето 
или водили секс чат с него.

Джорджия Мелони получи 
подкрепа и от Сената

Новото италианско правител-
ство на Джорджия Мелони спечели 
с лекота и второто и последно от 
двете гласувания на вот на доверие в 
парламента. “За” кабинета гласуваха 
115 сенатори, против - 79, петима се 
въздържаха. Коалицията се нуждае-
ше от 104 гласа за пълно мнозинство.

Рекордни жеги в Испания
Държавната метеорологична 

агенция на Испания посочва, че необи-
чайно високи са както максималните, 
така и минималните температури 
в най-топлия октомври от 1961 г. В 
Мелия термометърът стигна 36,8 
градуса. С 68% се е увеличила смърт-
ността сред хората над 65 години, 
свързана с горещото време.

киевският режим е завършил техническата под-

готовка за провокацията с “мръсна бомба”, каза за 
риА-Новости източник, запознат със ситуацията. 
Специалисти от украинското предприятие “Южмаш” 
са подготвили бутафорна ракета на комплекса “ис-

кандер”, която се планира да бъде напълнена с радио-

активен материал и след това уж да бъде свалена над 
Чернобилската АеЦ.

Cитуацията с Херсон се променя в неприятна за 
киев посока, призна олексей Арестович, съветник 
в президентската администрация, цитиран в руски 
медии. Украинският министър на отбраната олексей 
резников заяви, че операцията на украинските вой-

ски на юг се забавя заради дъждовете.

Скопие не бърза с 
конституционни промени                          
Екобеща500млн.евроза
енергийнатаинфраструктура
наЗападнитебалкани

Киев подготвя 
провокация с АЕЦ

Увеличават заплатите 
на администрацията 
в Хърватия

Хърватският премиер Андрей пленкович заяви 
след преговори със синдикатите на служителите в 
публичния сектор и държавната администрация, че 
са постигнали споразумение за повишаване на ос-

новната заплата с 6% от 1 октомври т.г. и за друго 
увеличение от 2% от следващия април, съобщи Хина. 
постигнато е споразумение за повишаване на колед-

ната надбавка и надбавката за отпуска от 1500 куни 
на 1750 куни, както и на подаръка за деца от 600 на 
754 куни, каза пленкович. Договорено беше офици-

алните преговори да бъдат подновени през септем-

ври 2023 г.

полша демонтира четири па-

метника, построени по времето 
на предишния режим в страната, 
предадоха световните медии. мо-

нументите са в чест на Червената 
армия. 

кампанията по демонтиране 
на руски символи след втората 
световна война има за цел и да 
подчертае категоричната позиция 

на варшава срещу войната в Ук-

райна. 
ръководителят на държав-

ния исторически институт карол 
Навроцки, който призова за пре-

махването им, каза, че тези ме-

мориали са построени в чест на 
система, която е виновна за по-

робването и убийството както на 
руския народ, така и на други на-

роди, включително на поляци.
междувременно Сенатът на 

полша прие резолюция, в която 
обяви руската федерация за теро-

ристичен режим и призова между-

народната общност да подкрепи 
международния наказателен съд 
в разследването на лицата, отго-

ворни за военните престъпления в 
Украйна.

Полша премахна паметници  
на руски войници
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които ще ни ги про-

дават скъпо и прескъпо 
под формата на ипотеч-

ни и други кредити. и 
ще припечелят здраво 
от спестените от наро-

да пари. естествено, 
че банките ще искат да 
вкарат България в ев-

розоната, като ще ум-

ножат печалбите така, 
както не са и мечтали.

този 1% задължи-

телни резерви е равен 
на паричен еквивалент 
от 500 млн. евро, които 
ще държим като дял в 
европейската централ-

на банка. А заедно с 
това ще понесем и ри-

ска да ги загубим при 
влошаване финансово-

то състояние на фали-

рали европейски ико-

номики, като гръцката, 
например.

радев си позволи да 
наплаши депутатите, че 
ако не влезем бързо в 
еврозоната, това щяло 
завинаги да ни прати в 
дълбоката периферия 
на еС. Фактите обаче 
говорят обратното. Да-

ния и Швеция преди 
години с референдум се 
отказаха от еврозоната, 
но далеч не са в пери-

ферията на еС, в първа-

та десятка са, по думите 
на проф. румен Гечев. 
Да не говорим, че са с 
по-добри макроиконо-

мически параметри от 
членовете на еврозона-

та. Ами полша, Чехия 

и Унгария - те да не би 
да са в периферията? и 
те се отказаха от евро-

зоната.
радев спомена ми-

моходом, че причината 
да пласираме при ви-

соки лихви държавния 
си дълг на аукциони-

те е фактът, че не сме 
членове на еврозоната. 
Но истината е друга. 
Лихвите по дълговите 
книжа на Хърватска са 
се качили 10 пъти за 1 
година и днес се търгу-

ват с лихва от 4,133%.  
Нищо, че световните 
пазари знаят, че Хър-

ватска е готова за ев-

розоната. проф. Гечев 
посочи и други приме-

ри. Шведските облига-

ции преди ден са били 

с лихва от 2,187%, но 
Германия, която е в 
еврозоната, е продала 
облигации с по висока 
лихва. Да не говорим 
за САЩ, чиито книжа 
се търгуват при лихва 
над 4%.

Но най-важният въ-

прос след изслушва-

нето на ръководството 
на БНБ е какво крият 
от нас и не искат да 
кажат. радев спомена, 
че цената ще е висока. 
колко висока, г-н упра-

вител на БНБ?! и няма 
нужда да се гънете като 
изоставащ ученик пред 
черната дъска. покаже-

те публично числата. 
Защото знаем, че не е 
изгодно точно сега да 
влизаме в еврозоната.

КаквоскриБНБ?

СВЕТОВЕН ДЕН НА АНИМАЦИЯТА. Отбеляз-
ва се от 2002 г. по инициа-
тива на Международната 
асоциация на анимацион-
ното кино. Поводът е пър-
вата публична прожекция 
на Емил Рейно на т.нар. 
светлинни пантомими (1892). Рейно (1844-1918) 
e френски художник и фотограф. На 21 декември 
1877 г. патентова апарат за разглеждане на ри-
сунки, прикрепени към хартиена лента, наречен 
праксиноскоп.

1860 - РАЖДА СЕ КАНО ДЖИГОРО, СЪЗДА-
ТЕЛ НА ДЖУДОТО (УМИРА 1938 Г.). Джудото 
е първото японско бойно 
изкуство, спечелило широко 
международно признание и 
станало официален олимпий-
ски спорт. Педагогическите 
нововъведения, приписвани 
на Кано, включват използ-
ването на бели и черни колани и въвеждането на 
дановете, за да се покаже относителното стар-
шинство сред спортуващите даден боен спорт. На 
Кано се приписват известни девизи като “Макси-
мум ефективност с минимално усилие” и “Споде-
лено благоденствие и изгода”.

1869 - РАЖДА СЕ ЦАНКО ЦЕРКОВСКИ, ПИСА-
ТЕЛ И ПОЛИТИК (УМИРА 1926 Г.). Рожденото му 
име е Цанко Генов Бакалов. Радетел 
на социалистическите идеи, един от 
основоположниците на Българския 
земеделски народен съюз (БЗНС) и 
от неговите първи водачи. Депутат 
в няколко парламента, участник в 
няколко правителства. Сътрудничи 
на много списания и вестници, сред 
които “Ново време”, “Работнишки другар”, “Съ-
временен преглед”, “Работнически вестник” и др. 
Автор на лирика, разкази, три романа, пиеси.

1903 - РАЖДА СЕ ИВЛИН УО, АНГЛИЙСКИ 
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1966 Г.). Извес-
тен е със сатиричните си романи 
“Шепа прах”, “Упадък и падение”, 
“Унизените наши тела”, както и 
с по-личната книга “Завръщане в 
Брайдсхед”. Майстор на изтънчена-
та сатира на английското висше об-
щество, към което самият той е силно привлечен.

1931 - УМИРА ЦВЕТАН РАДОСЛАВОВ, ПОЕТ, 
ПСИХОЛОГ И ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1863 Г.). Ав-
тор на текста и мелодията 
на песента “Горда Стара 
планина” (1885), по-късно на-
речена “Мила Родино”, върху 
основата на която на 8 сеп-
тември 1964 г. с Указ 534 на Президиума на Народ-
ното събрание са одобрени текстът и музиката 
на националния химн на България.

1954 - В ПЛОВДИВ СЕ РАЖДА КИРИЛ ВАРИЙ-
СКИ, АКТЬОР (УМИРА 1996 Г.). 
Изиграл десетки роли на сцените 
на Смолянския, Пазарджишкия, 
Сатиричния и Народния театър 
“Иван Вазов”. Снимал се е в 18 
български филма, между които 
“Комитски времена”, “Жребият”, “Борис I”, “24 
часа дъжд”, “Йо-хо-хо”, сериалът “Под игото”.

1981 - СЪЗДАДЕНА Е МЕТЪЛ ГРУПАТА “МЕ-
ТАЛИКА”. Основана е в Сан 
Франциско, Калифорния 
(САЩ) от 17-годишния дат-
ски тенисист Ларс Улрих, 
който се преместил със се-
мейството си от Копенхаген в Калифорния, и имал 
хоби да свири на барабани. Другият основател е 
неговият приятел Джеймс Алън Хетфийлд. Още с 
първия си албум “Металика” популяризира траш 
метъла, но в началото на 90-те години на ХХ в. 
връща метъла в музикалния мейнстрийм.

аНатолийстаНКулов

КаРиКатуРаНаДЕНЯ

До 24 часа българ-

ските власти трябва да 
закрият македонисткия 
клуб в Благоевград и 
арестуват провокато-

рите. има и правно ос-

нование за това - обя-

веното откриване на 
въпросния клуб е частно 
събитие на забранената 
омо “илинден”, по-

ради което попада под 
ударите на закона. Член 
11 (4) от българската 
конституция забраня-

ва съществуването на 
политически партии на 
етническа, расова или 
религиозна основа.

Ако мвр и общи-

ната в Благоевград не 
реагират адекватно, ще 
легализират капитула-

цията си пред македо-

низма, наложена ни под 
диктовката на евроат-

лантизма!
под акта за капиту-

лация се подписаха 170 
депутати от ГерБ, пп, 
ДБ и ДпС, които на 24 
юни 2022-ра възторже-

но гласуваха за падане-

то на българското вето в 
името на евро-атланти-

ческите ценности.

Няма ли незабавен и 
остър отговор на скоп-

ската провокация от слу-

жебното правителство и 
местната власт, изводът 
ще е само един - капи-

талистическа България 
е държава с ограничен 
суверенитет, на която 
предстои нова македо-

низация.
през 1946-а българ-

ските комунисти офи-

циално интернираха и 
македонизираха в пи-

ринския край по заповед 
на москва, през 2022-ра 
- капиталистите ни пер-

фидно македонизират с 
директива от Брюксел и 
вашингтон.

каква е разликата по 
“македонския въпрос” 
между Съветския съюз 
и европейския съюз?

и с какво капитали-

змът на Запада днес е 
по-добър от комунизма 
на изтока вчера, след 
като и двата модела за-

личават националната 
ни памет?

Апропо, македонис-

тите не смеят и да поми-

слят, че е възможно да 
открият културен клуб 
в Солун с името “Алек-

сандър македонски”, 
защото реакцията на 
елините ще е светкавич-

на и безпощадна.
Но в книжния ти-

гър България всичко е 
позволено. Дори на 30 
октомври лидерът на 
антибългарската вмро-
ДпмНе Християн миц-

коски да открие в Благо-

евград клуб с името на 
вапцаров.

Пакпровокация
Велизар ЕНЧЕВ
n
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Страхувам се, 
че изведнъж може 
да стане трудно 
да мечтаем
Изкуствотоимавеличественотосвойстводапосява
стойностнотовизгубенитедуши.Когатоизглежда,
ченямапътнапред,еднакнигаможедаразбиеотчаянието
идавнесесветлина,казваталантливатамладаписателка

Интервю на  
Надежда УШЕВА

На стр. 8
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ДИАНА МАРКОВА е от Казанлък. 
Авторка е на стихосбирката “Кръв 
по клавишите” (ИК “Жанет 45”; 
2012), сборника с разкази “Момичеш-
ка стая” (ИК “Жанет 45”; 2015), и 
на двата романа - “Една четвърт” 
и “След цветята”, подписани с 
псевдонима Мина Мау и издадени от 
“Лексикон” през 2019 г. Авторка е и 
на романа “...Три, четири”. А най-но-
вата й книга “Троянските музикан-
ти” (изд. “Лексикон”) бе представена 
на Алеята на книгата в София, както 
и в Троян, където голяма част от 
героите изнесоха незабравим концерт 
в местен клуб. Предстои още една 
среща с читатели на 23 ноември в 
книжарница “Хеликон” на бул. “Ви-
тоша” в столицата.   

дИанамарКова:

n Успешна млада писателка 
сте, чиито книги се радват на 
все повече почитатели. Пред-
ставете се пред нашите чита-
тели с няколко изречения. 

- Здравейте. Аз съм Диана 
маркова и съм прекарала годи-

ните до завършването на гим-

назия в казанлък. Никога обаче 
не съм чувствала ограничаваща 
привързаност към родния си 
край и смятам, че именно това 
настроение ми е дало възмож-

ност да опитам късмета си и на 
други места. винаги казвам, че 
истинският ми живот започна в 
София. и то е така.

в столицата срещнах сво-

бодата, понякога прикрита зад 
анонимността, а друг път изразе-

на в ходене по вдъхновяващите 
софийски улици, и прекрасните 
личности, с които се сприятелих, 
като тези неща ми помогнаха да 
се обърна към писането - нещо-

то, което най-плътно приляга на 
същността ми. междувременно 
завърших маркетинг в УНСС и 
прекарах известно време в това 
работно поле. кратко и поучи-

телно, но доста разочароващо 
време. оттогава знам, че писа-

нето е почти единственото нещо, 
което мога и си заслужава да 
правя.

n Разбирам, че сте напи-
сали екзистенциална книга за 
живота. Как Ви дойде идеята 
за нея и как се спряхте на му-
зикантите, при това точно на 
троянските?

- историята на романа “тро-

янските музиканти” започва с 
полуслучайно познанство, един 
диктофон и... друг роман. исти-

ната е, че преди няколко години, 
може би вече повече от седем, се 
запознах и сприятелих с Дарин 
марковски - кръчмарски музи-

кант от троян, дошъл в София да 
търси препитание и да “рестарти-

ра” живота си. Свиреше на клавир 
и от време на време го правеше 
за минувачите в столичните под-

лези и паркове. Случваше се, по 
време на купон, той да се опита 
да разкаже забавна, а понякога и 
тъжна, история из живота на му-

зикантите от малкия град. Никой 
не го слушаше. един ден, докато 
си говорехме на таванската стая, 
която той обитаваше, ми хрумна 
да събера неговите истории. те 
имаха вкус и чувство. Някакво 
свое обаяние.

в началото мечтаехме за филм. 
Нещо като “оркестър без име”, но 
наш си. той много обичаше стари-

те български филми. Да пробиеш 
в голямото кино обаче се оказа 
трудно. и просто седнах и напи-

сах краткия роман “...три, чети-

ри”. Но когато го издадох, Дарин 
вече беше починал от рак.
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От стр. 7 

Не успя да види колко много хора 
дойдоха на представянето на кни-

гата на площада пред читалището в 
троян, където брат му и действащи-

те троянски музиканти подкрепиха 
творбата с концерт.

и после дойде поканата да напиша 
нещо като продължение на малкия са-

миздат роман, посветен на Дарин мар-

ковски. Бях истински щастлива отново 
да посетя троян, да се срещна с кръ-

чмарските музиканти и да прекосяваме 
мостовете на река осъм, да опитваме 
местната кухня и да се смеем, изобщо 
да събера техните нови за мен истории, 
а след това да седна и да опиша всичко 
това. “троянските музиканти”, издаден 
от “Лексикон” през тази година, пред-

ставлява по-пълната, забавна, щастли-

ва, но все пак сериозна, история на тро-

янските кръчмарски музиканти.
n Как ги подбрахте? Какъв пе-

риод обхваща фабулата? Кой е най-
младият и кой - най-възрастният, за 
когото разказвате? 

- “троянските музиканти” е роман, 
чието действие започва в началото на 
60-те години на миналия век, когато се 
раждат героите, чиито прототипи - по-

вечето от тях - активно работят и днес. 
това е много интересно, нали? прочи-

таш книга, а после можеш да отидеш в 
някой от ресторантите в балканския град 
и да послушаш как свирят на живо.

те са артистични и толерантни, 
отворени и искрени хора - знам това, 
защото ги познавам. Но мисля, че най-
точното описание на занаята и личност-

та им е понятието “кръчмарски музи-

кант”. редакторът на романа, Светлана 
Дичева, каза, че кръчмата е метафора за 
щастието от живота. точно това са те: 
носители на щастието от живота. един 
вид мисионери на щастието.

Навремето в троян е имало дикси-
ленд. в годините след втората световна 
война в ръцете на някои от музикантите 
дори попадали плочи с музика, донесе-

ни в тайнство от моряци и други, свър-

зани с чужбина, ентусиасти. провежда-

ли се джаз концерти с лекции; изобщо 
музикалният живот в града кипял ожи-

вено. така че бих се радвала, ако, четей-

ки “троянските музиканти”, местните 
се сетят и за старите, от които започва 
всичко. паметта им е жива в троян, а се 
надявам, че романът ще зарадва и оста-

налите читатели.
n Отличават ли се с нещо тро-

янските от останалите изпълни-
тели?

- по-скоро бих казала, че няма дру-

ги като тях. троянските музиканти са 
силни и устойчиви личности с талант. 
едно от нещата, които обаче мога да 
откроя като съществена разлика между 
тях и колегите им от другите градове - 
все по-малко и по-рядко срещани, е, че 
условията, в които работят, ги поставят 
в леко незавидна ситуация на оцелява-

не. те не се оплакват, но много добре 
знам какво може да означава изразът 
“гладна и свирепа провинция”.

обичам да казвам, че кръчмарските 
музиканти от троян са изчезващ вид 
хора и че техният занаят е застрашен 
от заличаване. Защо ли? потресаващ е 
моментът, в който управителят на рес-

торанта, в който свирят, идва при тях и 
им вдига скандал затова, че гостите са 
на дансинга, а не край масата, където да 
консумират още и още. Сурови са 90-те 
години, когато дискотеките са предпо-

читани пред кръчмите с оркестър. А ня-

кога всяко заведение е имало оркестър. 
За капак - когато съвремието ни дари с 
компактдискове и флашки, живата му-

зика тихо се сви в ъгъла.
n Кои от техните истории 

най-силно Ви впечатлиха?
- Най-вълнуващо за мен беше онова 

преживяно от тях, в което те са проя-

вявали своите човечни качества. като 
историята, в която в най-лютата зима 
двама от героите свирят в ресторанта 
на Беклемето и внезапно се оказва, че 
клиент има специално желание - кон-

кретна песен, за изпълняването на коя-

то те нямат готовност. всичко е въпрос 
на една дискета, но те я нямат. в този 
момент в кръчмата влиза героят рангел 
и веднага предлага решение - ще мине 
по кратките пътеки в студената нощ и 
ще вземе дискетата с песента от своя 
дом. и наистина, след паузата, която 
музикантите обикновено оползотворя-

ват, за да си починат, рангел се връща 
с дискетата. и купонът продължава, и 

всички са щастливи. А приятелството 
ще се запази до живот.

n Какви са посланията на тази 
книга? Читателят ще открие ли 
най-значимото за себе си, за живо-
та?

- Най-значимото е дълбоко лична 
история. то не се налага - чрез книга, 
песен или филм. Но изкуството има ве-

личественото свойство да посява стой-

ностното в изгубените души. когато из-
глежда, че няма път напред, една книга 
може да разбие отчаянието и да внесе 
светлина. Същото е и с хубавите песни, 
с тази разлика, че музиката достига по-
бързо до възприятията.

и сякаш героите от “троянските 
музиканти” искат да ни кажат да не 
се отчайваме. Да не губим нишката 
на смисъла. Да вярваме в музиката и 
щастието, а не в консуматорството, 
порока и евтиното. Да сме солидарни 
и да се подкрепяме. Но не повърх-

ностно и само на дума. Да сме хора. 
истински хора. в крайна сметка, как-

во по-значимо има в живота, ако не 
нашата чувствителност. Нашата спо-

собност да разбираме и съчувстваме.
n Вие, като журналист, какво 

мислите за кризите, които връхле-
тяха човечеството през последните 
години? Това ли е вече модерният 
начин на съществуване - от криза на 
криза и който може да оцелява...?

- Ще уточня, че не съм точно 
журналист. винаги съм се пазила от 
лакейничеството и подкупността, с 
които станаха известни някои журна-

листи. Затова и не се посветих на тази 
професия - твърде многото компроми-

си унищожават свободата на мисълта 
и изказа, а аз почти нямам друго. Но 
смея да твърдя, че съм търсещ човек. 
Човек хем в аскетичното отшелни-

чество на поезията, хем в търсенето 
на отговорност на публицистиката.

Не се примирявам с някои неспра-

ведливости и има теми, които ме пра-

вят непоклатима. в общи линии това 
са икономическото робство, липсата 
на човечност в отношенията и отчуж-

дението. това са проблеми на съвреми-

ето, но в тях може да се посочат като 
виновни и някои елементи на пазарната 
икономика, която е у нас в своеобразен 
вариант вече повече от трийсет години. 
Увълчването на хората, недостъпното 
здравеопазване и замърсената природа 

са проблеми, които не са приключили. 
като че ли обаче не бяхме готови да 
приемем новия начин на съществува-

не - сред епидемии, лудост и ежеднев-

ни протести. Честно казано, и досега 
се страхувам, че мога да загубя близък 
или че в света изведнъж може да стане 
трудно да мечтаем.

Не сме готови да погледнем мрака, 
а той е почти тук. Не искам да обобща-

вам; не знам дали бъдещето няма да 
сбъдне целия този мрак. Знам само, че 
колкото и да е труден животът, троян е 
остров, в който турбуленцията се усеща 
като лек полъх на вятъра, когато си зао-

биколен от приятели и музика.
n До какъв извод достигате?
- единственото заключение, което 

мога да направя в този момент, е, че не 
трябва да отлагаме да дарим близките 
си с обич и разбиране. Защото всеки 
ден е ново начало, но може да бъде и 
край! Нека дадем рамо на приятел сега. 
Нека днес бъдем хора.

n Книгата успешно е представе-
на на Алеята на книгата в София...

- Да, представихме романа в послед-

ния ден от Алеята на книгата. веднага, 
след като поставих последния авто-

граф, закапа дъжд. прибрах се с мокри 
крачоли (смее се).

Алеята на книгата на “витошка” е 
книжното сърце на София и сред мес-

тата, които трябва да посетим в сто-

лицата, тя се нарежда на много пред-

на позиция. имах възможността да 
прекарам известно време и на щанда 
на издателството за българска литера-

тура “Лексикон” - моето издателство, 
където разговарях с интересни кни-

голюбящи хора. през повечето време 
гостите бяха спокойни и озарени от 
уюта на всички тези книги наоколо. 
Дойдоха и хора, които по специален 
начин са свързани с троян.

А на 4 октомври в троян ме по-

срещна будното и прямо троянско об-

щество. Благодарна съм на Срацимир 
Савов, който бе водещ на събитието, 
и на музикантите веселин Ангелов, 
емил Ненковски, Добромир Дишев-
Дидо, емил Давидов, веско младенов-
Стрялката, теодор Лука и Христиана 
Спасова, които изпълниха наистина 
незабравим концерт. романът може да 
бъде купен от големите книжарници, 
като “Хеликон” и store.bg, както и по-

ръчан от сайта на “Лексикон”.СнимкамарияДимитрова/изД.“ЛекСикон”

Страхувам се, 
че изведнъж може...
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“манол тихо му отговори:
- Сине, ти си виждал кре-

пост. Светът е разделен от 
огромна крепостна стена. от 
край до край. вътре в крепост-
та седят хора, а отвън налита 
злото. всеки човек стои между 
два зъбера и пази една крачка 
стена. Не зная, може да има го-
леми хора, пълководци, които 
пазят сто зъбера. може да има 
един голям пълководец, който 
знае какво става по цялата сте-
на. Аз виждам моята крачка. и 
зная, че трябва нея да защита-
вам. Ако аз не я защитя, кой 
ще я защити? и ти трябва да 
се биеш. всеки пред себе си. 
Не знаеш какво става наоколо, 
в съседната крачка. Не виж-
даш. Гледаш само пред себе 
си и удряш ръцете и лицата на 
злите хора, които искат да се 
изкачат на стената. може би 
тъкмо при твоята врата злото 
се надява да пробие. ти трябва 
да се биеш и нито за миг да не 
отстъпваш от зъбера си, да не 
се утешаваш, че след миг ще 
се върнеш на него. мръднеш 

ли, злото ще влезе. и когато 
умреш, твоето тяло да запречи 
вратите между двата зъбера.

тъмницата мълчеше.
тогава оттатък детският 

глас запита:
- татко, какво е зло?
мълчание. и после - мано-

ловият глас:
- Зло е това, което разделя 

хората.
и след малко:
- Добрите хора.
Станах и си отидох. манол 

ми отговори.
отдясно камък, отляво ка-

мък и по средата - ти. Да, на 
вратата е застанал всеки от 
нас, всеки пази врата, през 
която може да влезе злото. Аз 
бях опразнил своята и сега се 
връщах на нея.”

    (“Време разделно”)

***

“когато отчаяние залее 
сърцето ти, вдигни поглед към 
небето. там винаги летят пти-

ци. и помни, че една от тях 
носи благата вест.” 

(“Време разделно”)

***

многократно в интервюта 
и разсъждения Антон Дончев 
припомняше прочутата прит-
ча за дъбовете. България едва 
преди 20-30 години е приела 
християнството. Свети кли-
мент охридски отива в се-
гашна Албания и цар Борис 
покръстител му подарява три 
къщи и три църкви. къщите 
нови, черквите - нови, камен-
ни пътеки от всяка къща до 
всяка черква. извиква Све-
ти климент монаха, който 
се грижи за градините, и му 
казва: “Голо, камънак, пъте-
ка - трябва да засадим нещо 
край пътеката.” монахът от-
говаря: “мога да насадя то-
поли, липи. След 5-10 години 
ще има птици, сянка, зелени-
на, но ни липата, ни тополата 
стават за нещо. Ни греда мо-
жеш да направиш, ни мост, 
ни къща.” “какво можем да 
сторим?”, пита климент. “Дъ-
бове да посадим - отговаря 
монахът. - Дъбове, но растат 
40-50 години. като гледам 
твоята бяла брада и моята 

гола глава - нито ти, нито аз 
ще минем под сянката на тези 
дъбове.” тогава Свети кли-
мент му казва: “още утре за-
садете дъбове.” 

по думите на писателя, 
там е цялата работа - че ние 
забравихме как се садят дъ-
бове. от 20 и кусур години 
хората, на които временно да-
ваме управлението, забравят 
великата максима: “властта 
трябва да държи в лявата си 
ръка зърно - като го посее, да 
има какво да се яде. в дясната 
си ръка да държи желъди, за 
да има сянка, да има птици, 
да има песен, да има дъжд, да 
има държава.” ето, че у нас 
никой не сади дъбове. и това 
е национална трагедия. Антон 
Дончев настояваше, че ние 
трябва всеки ден да засажда-
ме жълъдите на духовното си 
достойнство, за да очакваме 
умно след столетия да израс-
нат дъбовете на националната 
самобитност, сила и незави-
симост. така оцеляват мъдри-
те нации през хилядолетията, 
а неразумните изчезват като 
еднодневки.

Впамет
наАнтонДончев

Поезия
отредактора

Скъпи читателю!
 
В този брой на приложението за 

литература, изкуство и култура ще се 
понесем на крилете на поезията с но-
вите стихове на Георги Константи-
нов. Ще си спомним за големия Антон 
Дончев с цитати от негови произведе-
ния и размисли.

Приятно четене.

Редактор  
Боян БойчеВ

НовистихотвореНияотГеорГикоНстаНтиНов

имеНа

СнимкиАрхивДУмА

ГеоРГИ КоНСТАНТИНоВ е 
роден на 20 декември 1943 г. в 
Плевен. Завършил е българска 
филология в Софийския универ-
ситет. Автор е на повече от  
30 книги с поезия. Пише и книги 
за деца. Неговият роман “Туфо 
рижият пират” е издаден 
на седем езика. Носител е на 
национални и международни 
награди за поезия. Почетен 
гражданин е на Плевен. Поче-
тен председател на Българския 
П.е.Н.-център и директор на 
сп. “Пламък”. член на СБП.

Етотихубавден!
Многото думи
раздробяват истината
и тя се превръща
в прашна вихрушка -
прах в очите 
и лъжливо усещане
за свобода на словото...
По-добре следвай
източната поговорка:
“Говори само,
ако се чувстваш
по-мъдър от тишината!”.
Мнозина обичат
да обясняват с много думи
необяснимото...
А ти, мой човек,
се учи от небето -
Бог не е приказлив.
Ако днес 
твоят сърдечен поглед
е станал причина
за поне една усмивка -
ето ти хубав ден!

Мъдърсезон
Пролетно слънце, а иде лято.
Цигански рид зеленее...
Славеят мъдро замлъква, когато
магарето пее.

Тъй и поетът
сред тези дъбрави
страни от спорове днешни...
Вместо с говорене да бере лаври -
бере череши.

И си мълчи. И усмихва се скрито.
Кой ли това забелязва?
И най-ценните думи
са тези, които
само на себе си казва...

Без
Какво съм аз без тебе?
Стрела без лък.
часовник без стрелки.
едно гнездо без птица
на голите скали.
Небе без синева.
орфей без арфа.
Талант без вдъхновение.
И вдъхновение без дарба
Астроном без телескоп.
Посока без копнеж...

А и това стихотворение 
какво е,
ако ти самата
не го прочетеш?

НаСалманРушди
Защо ли онзи нож
убийствено проблясна?
С какво си обидил ти Бога?
Голямата дарба става опасна,
когато не иска да служи 
на догма.

една книга може да бъде закупена
за малка
или голяма банкнота...
Твойта книга по света е прочута
защото е
със цената на живота.

Споделенатайна
Своя тайна
ще издам на зрителите -
как е оцелявал в прехода
поетичният ми ден. -
Никога не съм вървял
със победителите.
Затова до днес
вървя непобеден.

Спомените
Лодката на мойто настояще
плава във безкраен океан.
Бъдещето - е мираж неясен.
Миналото - избледнял екран.

Спомените
с видимост различна
ме докосват в безпорядък тих.
ето - сякаш вчера те обичах.
А отдавна с теб се разделих.
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“Семейство Фейбълман” (“The 
Fabelmans”) - почти биографичния филм 
на световноизвестния режисьор Стивън 
Спилбърг, ще имаме възможност да 
гледаме на тазгодишната “киномания” 
- на 25 ноември в зала 1 на нДк, научи 
ДУма от вера Банчева. 

продукцията, за която сякаш режи-
сьорът се готви цял живот, спечели на-
градата на публиката на фестивала в то-
ронто. в главните роли ще видим мишел 
Уилямс (мици Фейбълман), пол Дейно 
(Бърт Фейбълман), Сет рогън (Бени), 
Гейбриъл Лабел (Сами Фейбълман), 
Джийни Бърлин (Хадаса), Джъд Хърш 
(чичо Борис), както и легендарния режи-
сьор Дейвид Линч, който се въплъщава 
в образа на Джон Форд. Съсценарист е 
тони кушнер, с когото Спилбърг си пар-
тнира в много други успешни проекти.

Сами Фейбълман е момче, което из-
раства в аризона в периода след втората 
световна война. раздвоен между артис-
тичната си, запазила детето в себе си, 
майка мици и прагматичния си, често 
неглижиращ семейството, баща Бърт, 
той успява да изгради собствената си 
идентичност, докато се мести с родите-
лите из различни американски градове, 
към които трябва да се адаптира. про-
блемите в семейството оставят трайна 
следа в младия Стивън и го превръщат в 
един от великите кинорежисьори на на-
шето време. 

Филмът е обяснение в любов към 
седмото изкуство, една медитация върху 
миналото, сътворена с трогателна искре-
ност и носталгия.

„Баншите от Инишерин” 
на Мартин Макдона ще има 

само една прожекция

Сред големите заглавия в “кино-
мания” несъмнено се нарежда “Бан-
шите от инишерин” (“The Banshees of 
Inisherin”) на майстора на черната ко-
медия мартин макдона. почитателите 
на качественото кино със сигурност си 
спомнят “три билборда извън града”, 
както и “Седемте психопата” на бри-
лянтния режисьор. 

Главните роли във филма, който ще 

видим на 26 ноември в зала 1 на нДк, 
са поверени на колин Фарел и Брендън 
Глийсън, с които макдона работи във  
“в Брюж” - друг свой емблематичен 
проект. 

“Баншите от инишерин” грабна две 
награди от фестивала във венеция - за 
най-добър сценарий за макдона и за 
най-добра мъжка роля - за Фарел.

историята се върти около двама 
стари приятели, които се оказват в 
безизходно положение, когато едини-
ят внезапно прекратява отношенията 
им. Става дума за отколешни другари, 
които се озовават в двата враждуващи 
лагера на едногодишната гражданска 
война, която последва войната за неза-
висимост и обявяването на Свободната 
ирландска държава през 1922 г.

Филмът е сниман на изключително 
красиви места в ирландия, а за още по-
голяма автентичност актьорите говорят 
местния диалект отпреди 100 години. 
Заглавието е взаимствано от ирландска-
та митология, където “банши” означава 
жена-призрак, издаваща пронизителни 
писъци при предстояща смърт.

Отличеният със „Златна 
палма” в Кан „Идиотският 

триъгълник” е безмилостна и 
актуална социална сатира

“идиотският триъгълник”  (“Triangle 
of Sadness”) на режисьора рубен Йост-
лунд е едно от горещите  предложения 

в афиша - с прожекция на 20 ноември 
от 19 ч. в зала 1 на нДк. Заглавието 
получи “Златна палма” за най-добър 
филм на фестивала в кан тази година. 
Йостлунд (режисьор на “квадратът”, 
също със “Златна палма” от 2017 г.) 
е и сценарист на филма, а актьорския 
състав оглавяват неповторимият Уди 
Харълсън, Харис Дикинсън и Чарлби 
Дийн.

в центъра на сюжета са двойка 
фотомодели и инфлуенсъри (Харис 
Дикинсън и Чарлби Дийн), поканени 
на луксозен круиз заедно с уникална 
сбирщина от супербогаташи, сред ко-
ито руски олигарси, симпатични въз-
растни британски търговци на оръжие 
и вечно пиян американски капитан с 
марксистки убеждения (Уди Харъл-
сън). но се задава буря и йерархията 
на това наглед перфектно общество от 
милиардери може лесно да бъде обър-
ната с главата надолу.

Филмът е безмилостна и много акту-
ална социална сатира, която осмива кул-
та към външния вид, свръхматериализма, 
класовото разделение и традиционните 
модели в обществото. премиерата му на 
филмовия фестивал в кан тази година 
предизвиква осемминутни овации. 

Билетите за прожекциите на тези 
филми вече се продават в касите на 
нДк и онлайн на www.tickets.ndk.bg

 “Идиотският триъгълник” - реж. Рубен Йостлунд

Започнаха снимките на 
филма от последната сесия за 
филмопроизводство на Бъл-
гарската национална телеви-

зия - “Сватба”. 90-минутната 
лента е копродукция между 
Бнт и “нюанс филмс” и е по 
едноименния разказ на нико-

лай Хайтов от сборника “Диви 
разкази”. Сценарист е Юрий 
Дачев, режисьорка и проду-
центка е магдалена ралчева, 

а оператор - Емил Христов. 
в ролите зрителите ще видят 
велислав павлов, васил Ба-
нов, ралица Стоянова, Светла-
на Янчева, михаил мутафов, 
радослав владимиров, Герга-
на Данданова и др. игралният 
филм ще ни пренесе в родопите 
през края на XIX и началото на 
XX век. Хатте (ралица Стоянова) 
бяга от сватбата с натрапен же-
них при истинския си избраник 
мето (радослав владимиров). 
Любовната им история обаче 
взима неочакван обрат. момче-
то се изплашва от търсещите му 
сметка родственици на жениха и 

побягва. За да защити Хатте, пред 
тях застава осиновителят на мом-
чето - адил (велислав павлов). 
Хатте променя избора си - тя ще 
стане жена на по-силния мъж. 
Дванайсет години по-късно мето 
се завръща на мястото на събити-
ята, променили живота му. неиз-
стиналите чувства у него и Хатте, 
преградите на семейния дълг и у 
двамата, силните им характери 
стягат възела на непреодолима 
трагична обвързаност.

Страницата подготви  
Вилиана СемеРджИеВа

Клапа

Започнаха снимките на филм по разказа „Сватба” на Николай Хайтов 

СнимкиБогданЕжБЕков

Заглавия с престижни награди 
са включени в програмата  
на  „Киномания 2022”
дългоочакваниябиографиченфилмнаСтивънСпилбърггледамена25ноември

Снимки“киномания”/ндк

“Семейство Фейбълман” -  
реж. Стивън Спилбърг

“Баншите от Инишерин” - реж. мартин макдона 
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ВаняГриГороВа:

Поне 850 лева трябва 
да е минималната заплата
аконай-нискодоходнитегрупинебъдаткомпенсирани,щепонесаттежестта
накризата,казваикономическиятсъветникнапрезидентанаКТ„Подкрепа”

  ᄑ
 

Интервю на Аида ПАНИКЯН

n Г-жо Григорова, какво налага 
провеждането на протестното 
шествие на 11 ноември? 

- Сега е времето, в което се об-

съжда бюджетът, а от кт “подкре-

па” имаме конкретни искания към 
него. Доходите се предопределят от 
заложеното в държавния бюджет, в 
бюджетите на Доо и на нЗок. Има 
процедури, докато тези бюджети 
стигнат до народното събрание, и 
смятаме, че това е времето, в което 
да поставим нашите искания, свър-

зани с доходите на хората. 
n Какво ще стане, ако искания-

та на синдикатите не бъдат удо-
влетворени?

- Българинът ще продължава да 
обеднява рязко. при 18,7% генери-

рана инфлация през септември т.г. 
към септември 2021 г. средно бъл-

гарският граждани е обеднял с над 
18%. по-бедната прослойка е обед-

няла още повече. причината е, че 
най-сериозно са увеличени цените 
на горива, храни, отопление - т.е. 
на това, без което човек не може 
да оцелее. по тези пера по-бедните 
изразходват целия си доход. това 
не се отнася за по-високо доходни-

те групи, разбира се - те по-скоро 
свиват разходите си, ако въобще го 
правят, като не купуват луксозни и 
ненужни стоки. Ако най-ниско до-

ходните не бъдат компенсирани, ще 
понесат тежестта на кризата, която 
бе трасирана с отказа да продължим 
да ползваме руски газ.

n Има ли накъде още бълга-
ринът да снижава жизнения си 
стандарт?

- Човек знае и 2, и 200. но вече 
започваме да изпадаме от цивилиза-

ционните стандарти. опасяваме се, 
че с поредицата спадове българите 
не само по-сериозно ще се отдале-

чим от еврозоната, но и от първия 
свят. 

n Досега взетите мерките от 
властта няма ли да намалят на-
тиска върху домакинствата?

- категорично не! Замразяването 
на заплатите по същество означава, 
че с миналогодишните доходи хо-

рата ще продължават да могат да си 
купуват все по-малко стоки. Да, има 
увеличение на средните заплати, но 
това е като свинското със зеле - за 
едни свинско, за други - зеле, а за 
трети - нищо. всеки го усеща през 
собствения си джоб и конкретно за 
него няма значение какви са средни-

те нива. 
n Синдикатите настояват за 

850 лева минимална заплата от 
януари 2023 г., за такава заплата 
настоява и БСП. Тези пари доста-
тъчни ли са като заплата за жи-
вот?

- Финансовата министърка зая-

ви, че минималната заплата ще бъде 
замразена на 710 лева. това е без-

образно отношение към социалните 
партньори и по-специално към син-

дикатите. такива разговори с нас, 
синдикатите, не са водени. 

850 лева трябва да е минимум 
минималната заплата, ако трябва 
да отговорим на препоръчителните 
критерии, заложени в Директивата 
относно адекватните минимални ра-

ботни заплати в европейския съюз. 
опасяваме се, че това поведение на 
правителството (макар и изказано от 
финансовия министър) или означа-

ва, че кабинетът директно ни казва 
“най-бедните ще понесат цялата те-

жест на кризата”, или сочи за друго 
намерение, а именно - да се пазари.

още преди два месеца бяха из-

казани публично намеренията на 
правителството да увеличи ми-

нималната заплата на 770-780 лв. 
Синдикатите искаме поне 850 лв., 
а правителството “дава” 710 лв. И 
след като проведем протестите, те 
да я “увеличат” на толкова, колкото 
бяха обещали. това не е отговорно 
отношение към българския гражда-

нин. Искаме тези пари, за да може 
българинът да покрие донякъде не-

вероятно увеличените цени на клю-

чови стоки. 
n Тоест и 850 лв. не са доста-

тъчни като заплата за живот?
- Да. И повтарям: това е безот-

говорно към българските граждани. 
Ако някой иска да минимизира уда-

ра от кризата върху хората, нека да 
го направи през цените на горивата, 
през контрол, който да се наложи на 
производителите, които увеличават 
необосновано цени, но не и чрез до-

пълнително потискане на доходите. 
n За догодина е определена ли-

ния на бедност 504 лева. Това дос-
татъчно ли е?

- по-лошото е, че сумата е почти 
без значение, тъй като този показа-

тел се ползва единствено за подпо-

магането на хората с увреждания. А 
тези суми, които са процент от ли-

нията на бедност, са толкова ниски, 
че хората трудно ще ги усетят. Со-

циалното подпомагане като цяло не 
се базира на линията на бедност. на-

истина в момента има един законо-

проект, който обвързва социалното 
подпомагане с линията на бедност, 
но все още е проект.

n На какво трябва да акценти-
ра правителството?

- онова, на което трябва да обър-

не внимание българското правител-

ство - все едно дали е служебно или 
редовно, е възможно най-скоро да 
се отмени либерализацията на це-

ните на електроенергията за дома-

кинствата. това, което в момента 
се случва с българските фирми, ако 
се случи с домакинствата, огромна 
част от нас няма да можем да си пла-

тим сметките за ток. Дори идеята за 
две тарифи няма да предпази хората 
от изпадане в енергийна бедност.

единственият изход е отлагане 
на либерализацията на цените на 
тока с 2-4 години, поне докато отми-

не кризата. макар че механизмът на 
либерализация е такъв, че и да няма 
криза, ще увеличи вероятността ог-

ромна част от българите да изпаднат 
в енергийна бедност. поне това сочи 
опитът на държави, които премина-

ха през това. Ако питате мен, тази 
либералицзация трябва изобщо да 
се отмени. още през 2016 г. поста-

вихме проблема, но тогава нямаше 
чуваемост. Именно тогава трябваше 
да бъде обсъдено планираното ли-

берализиране, за да се знае какво да 
се прави шест години по-късно. За 
жалост, и обществото, и политиците 
ни започват да обсъждат една тема 
или проблем, едва когато вече е къс-

но да се направи каквото и да било. 
Силно се надявам народните 

представители да положат макси-

мални усилия, за да преминат през 
тежките дебати, които ни очакват 
при приемане на Бюджет 2023. Дър-

жавата не може да функционира с 
бюджета от тази година. това би оз-

начавало парализа на обществените 
системи, замразяване на доходите на 
хората. Ако допуснат това, заслужа-

ват нито един от тях никога повече 
да не пристъпи прага на народното 
събрание. 

n Все пак, оптимистка ли сте 
за доходите на хората?

- не мога да съм, защото чухме 
какво каза финансовият министър 
- 11-12 млрд. лв. дефицит, всяка го-

дина в продължение на следващите 
2-3 години трябва да теглим по 16 
млрд. лв. допълнителни заеми. това 
е много мрачна перспектива. опа-

сявам се, че това може да принуди 
още повече български граждани да 
напуснат страната.

ВАНЯ ГРИГОРОВА е икономист. Била е изследовател в агенция за онлайн 
проучвания, пазарен експерт в телеком и администратор в неправителстве-

на организация. Завършила е УНСС. От 2015 г. е икономически съветник 
на президента на КТ “Подкрепа”. Автор и съавтор е на редица доклади и 
изследвания със социално-икономическа насоченост.

Държавата не може да функционира  
с бюджета от тази година
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Теодора ГЕОРГИЕВА

Сред сто представени книги за лите-

ратурния конкурс "орфей" романът на 
михаил михайлов "перфидни илюзии" 
е отличен с награда.

в своята книга авторът разказва за 
живота си - от момента, когато е 25-го-

дишен, до наши дни, вече навършил 67. 
но това не е автобиография, не е днев-

ник с лични преживявания, не са и ме-

моари, венчаещи със слава или мъстящи 
на врагове и съперници. това е роман, 
изпълнен, по думите на проф. валери 
Стефанов, "с красива шарения", "дава-

ща и отнемаща". това е изповед, но и 
обобщение за едно неспокойно време. 
многобройни случки преливат в образи 
и размисли, всичко е оразмерено, дози-

рано, четивото е увличащо, темпото е 
ускоряващо. питаме се - какво ще ста-

не с главния герой? А той ни става все 
по-близък, все по-симпатичен със своя 
възторжен младежки наивитет, с без-
крайната си борбеност и трудолюбие в 
зрелостта, с натрупаната мъдрост след 
края на перфидните илюзии.

Героят не захвърля илюзиите си в ки-

лера на презрението, виждаме ги изстра-

дани, осмислени и пречистени в
житейските му битки

те са втъкани като броня в сърцето 
на един човек, живял повече в Африка, 
отколкото в България, но запазил любо-

вта към родината и ценностите, които тя 
и семейството му са вложили в него до 
25-годишната му възраст.

михаил михайлов е талантлив раз-

казвач на истории. те са толкова много! 
повествованието е разделено на 50 гла-

ви, може би така е решил авторът или 
пък е умела композиция на редакторката 
екатерина Благоева. Със своята крат-

кост те тласкат развитието на действие-

то, придават му ритъм, разпалват любо-

питството на читателя. михайлов владее 
умението да поддържа интереса, често 
прилага контраст в ситуациите, езикът 
му е богат на смесени и противоположни 
нюанси: смешно-сладко, сериозно-гор-

чиво, а след 30-а глава (когато започва 
преходът) става горестно-тръпчиво.

началните глави навеждат на мисъл-

та, че михайлов би бил чудесен филмов 
сценарист. тук диалозите са истински 
словесни откоси, фабулата е съвършена, 
действието - наситено с напрежение. пи-

сателят не облича в бели одежди главния 
герой на романа, не го разкрасява и са-

мосъжалява. той е син на своето време, 
епохата го притежава и насочва в посоки, 
предопределени от исторически стекли 
се обстоятелства. У него безстрашието и 
приключенската страст са съчетани със 
самоиронията, с радостта от обикнове-

ните неща в живота. окрилен от своята 
младост, героят "подхвърча" по жълтите 
павета на "царя" с развени от майския 
вятър къдрици. "Лъха на свобода" и ся-

каш дочува своята песен:
"Сега разбирам, че животът е бил 

красив,
борихме се да бъде по-добър и спра-

ведлив.
... стапя се денят в нощта..."
като зловещо въплъщение на дру-

га строфа от песента ("... утре ще ме 
разстрелят...") пред него "се изправя 

мустакат здравеняга с черен "шлифер". 
представя се с безличното име "бате 
Гошо". възлага му задачата да разкрива 
враговете, които "подриват социалисти-

ческото бъдеще на етиопия". Ще рабо-

ти под прикритието на трети секретар 
на българското посолство там, защитен 
с дипломатически имунитет. Актът на 
убеждаването е увенчан със солидния 
аргумент: "пред теб е уникалната въз-
можност да помогнеш на родината ни". 
и фаталният избор е направен: "няма 
нужда да мисля. Ще се справя! - отвръ-

щам на един дъх, смаян от внезапното си 
решение."

изпълнен с решителност, героят 
тръгва по път, пълен с неизвестности. А 
там, далеч, под африканско небе в етио-

пия го чакат изпитанията, разочаровани-

ето и съмненията: "... не зная дали съм 
добър или лош. Живея във фалшив свят, 
пропит с изневяра на ценности и обич. 
питам се защо съм тук? кой ме поведе 
насам?" искрено съжалява, защото е бил 
предупреден от баща си: "не се увличай 
по революцията, сине. Болестта й е не-

излечима. Ще разбереш, че е утопична, 
недостижима и същевременно ще се на-

дяваш да победи. Ще живееш цял живот 
с перфидни илюзии."

кратка е кариерата на разузнавача, но 
по-голямата част от книгата е за този пе-

риод, когато реката на съдбата му е отби-

та, отклонена в чужди брегове. михаил 
михайлов не вини никого, но си личи от 
страстта, с която пише, че страда по онзи 
момък, възторжено крачил по "царя", 
запленен от майския ден. Успява да спа-

си много от него и от песента... но чак в 
намибия. "Дали защото в България беше 
студено и всичко, в което вярвах, се раз-
падаше, или заради палмите, чистотата, 
спокойствието на хората и изобилието 
на африкански животни..., влюбвам се в 
намибия от пръв поглед."

и ето го отново сам, пътуващ към не-

известността.
решава да се изнесе окончателно в 

намибия, ненапразно наричана "най-
толерантната страна в Африка". трезво 
преценява обстановката: "нямам никак-

ва представа как ще си изкарвам хляба." 
Активизира всички свои таланти и уме-

ния: свири на бас китара, говори няколко 
езика, има стаж на дипломат, професио-

нален ловец е. и намибия го посреща с 
отворени обятия: "Започвам работа като 
преподавател по музика в колежа по из-
куствата."

по-късно го търсят от министер-

ството на външните работи да помага 
като почетен консул на България в на-

мибия. той се отдава с патриотичен плам 
на тази дейност, макар подписването на 
консулския протокол с решението да се 
бави с години.

Лазар мурджев, събрат по перо и лов-

ни пристрастия на михаил михайлов, 
пише: "така мишо в разцвета на силите 
си, талантлив, подготвен, с отлична ди-

плома по архитектура... хукна по света с 
осквернена душа, онеправдан и обиден... 
този странен дипломат на времето е ях-

нал прикритието на ежедневието и като 
Дон кихот на самия себе си, на собстве-

ната си ничия принадлежност, развява 
знамето на България, знамето на Човеш-

кия дух..." това, което възвръща силите, 
което обогатява емоциите на михайлов, 
са срещите с приятелите, ловните изле-

ти, желанието да тълкува в свои творби
завещаната мъдрост  

на вековете

в новата му книга запомнящи са онези 
откъси, в които разказва за африканската 
и българската природа. С колко радост е 
изпълнен героят на романа при срещата 
си с омо, "една от най-големите реки на 
етиопия". редовете за палавата газела 

Боцко, "откърмена" от него, са достой-

ни да влезнат в детските читанки. колко 
нежност има в описанието на птицата, 
която плете гнездо за своята избраница! 
Срещата с грамадния глиган е и страхо-

вита, и вълнуваща. това са картини, опи-

сани с филигранни подробности, с много 
поетичен език. тончо Жечев казва в есето 
си "митът за одисей", че "... историята на 
одисей не е история на едно пътуване, а 
история на едно завръщане." и, ето, геро-

ят на михаил михайлов достига обратно 
в родната итака. За да остане в нея - с 
озарена душа, с благослова: "Българийо! 
майчице свята! такава измъчена, страда-

ща, жална си ни още по-милна и свидна!"

l l l 

през февруари 2022 г. писателят и 
журналист Стоил рошкев учредява на-

градата за нов български роман, наречена 
"орфей", а през юни вече е обявен и по-

бедителят в конкурса. в този кратък срок 
успяват да се впишат множество усилия: 
на авторитетното жури по организацията 
и подбора на творбите, на Университет-

ското издателство "климент охридски" 
с прецизно редакторско и полиграфично 
оформление, на художника михаил те-

нев, чиято лицева корица е възхитителна с 
умело вложената символика. така, стъпка 
по стъпка, ръкописът на михаил михай-

лов се превръща в чудесния и награден 
роман "перфидни илюзии", наречен от 
проф. Андрей пантев "книга за всеки дом 
и за всяко въображение". творба, събрала 
в себе си много плам, младежка неустра-

шимост, знание как да претопяваме илю-

зиите в нова сплав от убеждения, трайни 
приятелства, вяра, любов и целеустреме-

ност. тези ценности, изстрадани и отвою-

вани от автора михаил михайлов, са като 
жива вода за културата на България и за 
бъдните й поколения.

Жива вода за 
поколенията
„Перфидниилюзии”наМихаилМихайлов-
първиятносителнаприза„Орфей”
зановнеиздаванбългарскироман

СниМкиБТА
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Старозагорската опера е 
домакин на Международния 
хореографски конкурс 
„Linkage”

“Linkage” е международен хо-

реографски конкурс за съвременни 
хореографски миниатюри. Канди-

датствали са 130 хореографи от 
Азия, Европа и САЩ. Във финала 
на конкурса на 30 октомври в Ста-

розагорската опера ще предста-

вят своите продукции 9 от общо  

11 селектирани хореографи от 
САЩ, Италия, Украйна, Унгария, 
Нидерландия, Испания, които ще 
пристигнат заедно със своите из-

пълнители. Предвидени са първа и 
втора награда, награда за най-добър 
изпълнител и награда на публиката. 
Председател на журито е примаба-

лерината и художествен ръководи-

тел на балета на Старозагорската 
опера Силвия Томова. Членове са 
Ангелина Гаврилова - хореографка, 
Вили Прагер - пърформър, съосно-

вател на “Антистатик”, фестивал 
за съвременен танц и пърформанс, 
Живко Желязков - хореограф, съ-

основател и артистичен директор 
на танцова компания “Дерида”.  

В първата конкурсна вечер зрители-

те ще могат да видят авторските 
хореографии на номинираните фи-

налисти и да изберат своя фаво-

рит за наградата на публиката. На  
31 октомври е заключителната 
танцова галавечер, на която ще бъ-

дат обявени наградите и предста-

вени изпълненията на призьорите, 
както и на гост-изпълнители.

СнимкаДО-СтараЗагОра

Бетовен за деца представя 
„Фортисимо Фамилия”

Бетовен е в зала “България” на 
30 октомври в 11 ч. заради децата. 
В ролята на гениалния композитор 
се превъплъщава актьорът Иван 
Юруков, участва актрисата Сан-

дра Петрова, солистка на концерта 
е Надежда Цанова (пиано), а дири-

гент е Вилиана Вълчева. С музика-

та, изпълнена от оркестъра на Со-

фийската филхармония, и новата 
музикална история на “Фортисимо 
Фамилия” децата и родителите ще 
научат много любопитни неща за 
живота и творчеството на великия 
виенски класик. 

Денят на народните будители  
1 ноември ще бъде отбелязан с кон-

церт-изложба “Будителите преди  
100 години. майсторите”, посветена 
на композитора панчо владигеров и 
на художника владимир Димитров 
- майстора, научи Дума от елена 
кулева. 

Навършват се също 100 години 
от написването на рапсодия “вар-

дар” в оригинал за пиано и цигулка и  
100 години от първото излагане на 
картини на майстора от циклите 
“моми” и “Жътва”.

Събитието ще се състои в ква-

драт 500 - най-голямата сграда на 
Националната галерия в София, като 
за първи път камерен концерт ще 
бъде изнесен в залата с картините на 
майстора. организатори са фонда-

ция “Йордан камджалов”, първата 
услуга по денонощно съдействие за 
медицински прегледи, хоспитализа-

ция, спешни състояния doctori.bg и 
PRoMA - PRofessional Management 
Agency.

творците-будители от миналото 

продължават да вдъхновяват и в на-

стоящето, а протегнатата днес ръка 
към талантливите млади хора носи 
надежда, че и в бъдещето ще има бу-

дители. Домакин на събитието, пос-

ветено на изкуството като мост меж-

ду минало, настояще и бъдеще, ще 
бъде диригентът Йордан камджалов.

в последните години той е музи-

кален директор и главен диригент на 
Националната опера и Националния 
филхармоничен оркестър - риека, 
Хърватия, художествен ръководител 
и главен диригент на оркестър “Гене-

зис”, почетен гост-диригент на Дър-

жавната филхармония и Държавната 
опера в русе. композиторът се пос-

вещава и на развитието на младите 
български творци като съосновател и 
президент на фондация “Йордан ка-

мджалов”.
в Деня на народните будители 

картините на майстора ще “оживе-

ят” с музиката на гениалния маестро 
панчо владигеров. публиката в ква-

драт 500 ще се наслади на изпълне-

нията на Надежда Цанова - пиано, 
и иван пенчев - цигулка, които ще 
представят някои от най-емблема-

тичните произведения, написани от 
панчо владигеров за соло пиано и за 
пиано и цигулка: рапсодия “вардар”, 
“песен” и др. Солистите на концер-

та са сред най-успешните български 
музиканти.

На събитието, посветено на Деня 
на будителите, ще бъдат връчени на-

гради за подкрепа към българското 
изкуство.

накратко

натозиденсародени

“изкуство за всекиго” на 
театър “весел” (велико тър-

ново) се реализира с финансо-

вата подкрепа на Националния 
фонд “култура”. проектът 
включва представления за деца 
и младежи със специални об-

разователни потребности, как-

то и за деца с ограничен достъп 
до културен продукт, повечето 
от които са социално слаби. 
той има за цел да достигне и 
до потребители на социална 
услуга от кризисен център за 
деца, жертви на трафик или 
пострадали от насилие. въз-

питателните и формиращите 
функции на театъра създават 
един по-спокоен и защитен от 
провали свят за детето, в който 
то може да преоткрие себе си, 
да се почувства уверено и мо-

жещо, подчертава директорът 
на театъра веселин василев.

в рамките на три спекта-

къла екипът на театър “весел” 
отправя своите послания до 
възпитаниците на Центъра за 
специална образователна под-

крепа “Свети теодосий тър-

новски” във велико търново, 
до учениците от оу “Христо 

Смирненски” в с. водолей, об-

ласт велико търново, и до по-

требителите от кризисния цен-

тър за деца в с. Балван, област 
велико търново. търновските 
кукленици отново ще дарят де-

цата и тийнейджърите със своя 
талант и творческа енергия и 
ще надградят вече положените 
основи на потребност у млади-

те зрители от досега им с живо-

то изкуство.
множество проекти на 

театъра са имали своята реа-

лизация благодарение на фи-

нансовата подкрепа на НФ 
“култура” по програма “мо-

билност” - участия в Световния 
фестивал на кукленото изку-

ство в прага (Чехия, 2007, На-

града за най-добър оригинален 
спектакъл); в международните 
театрални фестивали в лю-

бляна и в марибор (Словения, 
2008); в международния кук-

лен фестивал “Златната магно-

лия” в Шанхай (китай, 2010, 
Специална награда на журито) 
и в международния куклен 
фестивал “На гости на “арле-

кин” в омск (русия, 2013, Спе-

циална награда на спонсора на 
фестивала). Сътрудничество-

то с НФ “култура” е допри-

несло за популяризирането 
на куклен театър “весел” 
и за световно признание за 
търновските актьори.

ПЕТРИНЕЛГОЧЕВ,
театраленрежисьор,
сценограф,художник
СВЕТОЗАРИВАНОВ,
волейболист

Концерт-изложба почита 
Владигеров и Майстора
Денятнанародните
будителищебъде
отбелязанвквадрат
500поднаслов
„Будителитепреди
100години”

Владимир Димитров - Майстора

Маестро Панчо Владигеров
СнимкиархивДУма

Проектът на Театър „Весел” „Изкуство за всекиго” 
ще зарадва деца и младежи в нужда

В съботния афиш на Куклен театър “Весел”, на 29 ок-

томври от 11 ч. в читалище “Искра” в старата столица, 
ще гостува Фраки. Пиесата “Пингвинчето Фраки” е пода-

рена на театъра от известната театроведка и режисьорка 
Марина Гочева. Това е и първият премиерен спектакъл на 
Театър “Весел” през 1998-а - годината на създаването му. 
Постановката и куклите са дело на Веселин Василев, сцено-

графията - на Лидия Къркеланова, а музиката - на Димитър 
Паперов. Участват Елка Баланова и Веселин Василев.

Екипът на Театър “Весел”
СнимкиЛиченархив
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днес събота неделя понеделник

слънчево слънчево слънчево слънчево

максимални максимални максимални максимални

православенкалендар

света параскева изцяло се
посветила на бога и на добрите
дела

светаПараскеваживялавкрая
навторияиначалотонатретиявек.
Била дъщеря на благочестиви ро-
дители, които живеели в никония,
МалаАзия.Тесголямалюбоввъз-
питавали дъщеря си и я просвеща-
валивХристовиязакон.

Параскева била още малко мо-
миче,когатородителитейпочинали.Получилавнаследство
достаголямобогаство,коетоупотребилазадрехинаголите,
хрананагладните,заподслоннастранниците.Тяизцялосе
посветиланаБогаинадобритедела,старателноразпрос-
траняваласловотоБожие,разказваланавредзаспасителя
изанеговотоделовсвета.

ПриДиоклетиановотогонениенахристияните,в303г.,
Параскева била заловена и изправена на съд. Тя пламен-
нозащитавалахристиянскитеценностиисвоятавяра.след
многобезуспешниувещаниясъдиятасеразгневилизаповя-
далдаотсекатсмечглаватай.надругияденследблаже-
натайкончинатойвнезапнозагинал.Тленнитеостанкина
светатавеликомъченицаПараскевабилисчестпогребани
отхристиянитевнейниядом.

Църкватапочитана28октомврисв.мчцапараскева.
св.мчцитерентий,неонилаичедатаим.преп.стефан
саваит.св.димитрий,митр.ростовски

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

овен

Не си позволявайте кри-
тики към другите, а 
обърнете внимание на 
вашия собствен образ.

рак

Искате промяна, но 
трябва да изчакате. 
Обсъдете идеите с поло-
винката и действайте. 

телец

Ден за големи постиже-
ния и помислете къде ис-
кате да сте победители. 
Съсредоточете се. 

лъв

Трудно ви е да се съсре-
доточите. Причината 
не е задължително да е 
свързана с работата ви. 

БлИЗнацИ

Станете рано, вземете 
хладък душ, закусете с 
плодове. И ще се справи-
те с новите трудности. 

дева

Ден за отговори на 
сложни въпроси. Дали 
сте обещание и някой 
очаква да го изпълните.  

веЗнИ

Не преувеличавайте стра-
ховете си, но и не ги игно-
рирайте. Сега е важно да 
сте последователни. 

коЗИрог

Самостоятелността и 
собственото мнение са 
хубави неща, но няма да 
са ви от помощ. 

скорпИон

Това е ден за изглажда-
не на отношения. Не се 
колебайте да подадете 
ръка или да се извините. 

водолей

Потърсете второ мне-
ние при решаването на 
служебен проблем, не се 
поддавайте на страхове. 

стрелец

Творческата нотка ще 
окаже положителен 
ефект върху настроение-
то ви. Не се отказвайте. 

рИБИ

Не се отказвайте лесно. 
Разходката на въздух 
ще освежи мислите ви и 
ще ви даде отговори.

19
oC 19

oC 22
oC 22

oC

05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеонИванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 Посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 светътнажестовете
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу/п/

14.00 Малкиистории
15.00 “Пакостникът чорапчо” -

анимационенфилм
15.15 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианавекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 ПанорамасБойковасилев
22.00 “Братството 2” - тв филм

/3епизод/(14)
22.50 отвъдграниците
23.00 Посветаиунас
23.25 “екшън”-играленфилм
01.05 светътиние/п/
01.35 100%будни/п/
03.10 Култура.БГ/п/
04.10 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм/п/
04.40 Посветаиунас/п/
05.25 ощеотденя -коментарно

предаване/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“Меннемемислете”-сери-
ал,еп.42

21.00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.18

00.30“Марлон”-сериал,еп.3
00.50“Катонакино”-предаване

закино
01.00“РеволюцияZ:секс,лъжии

музика”-сериал,с.3еп.9
02.10bTVновините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15

00.20„нашиятследобедсБсТв“
(п)

01.30 „За историята свободно“
(п)

02.25„Дискусионенклуб“(п)
03.20„Контра“(п)
04.15„Думатаеваша“(п)
05.15Документаленфилм
05.40„нашиятследобедсБсТв“

(п)
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00„студиоИкономика“(п)
09.00„обществоикултура“(п)
10.00Твпазар
10.15„Актуалноотденя“(п)
11.00Твпазар
11.15Музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.30новини
12.45„ляваполитика“(п)
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсБсТв“
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30 „Думатаеваша“–открита

линия
17.30Твпазар
17.45Музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30 новини – централна еми-

сия
19.15„Актуалноотденя“
20.00„Дискусионенклуб“
21.00 „За историята свободно“

(п)
22.00 новини – централна еми-

сия(п)
22.30„Актуалноотденя“(п)
23.10„Дискусионенклуб“(п)

09.20“АнтиФейк”

10.00“Живейздравословно!”

10.45Информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15Информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15Информационенканал

16.00 “Карибският възел” -

филм2

16.50Информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.40 “човек и закон” с Алексей

Пиманов

19.40“Поленачудесата”

21.00 “време” - информационна

програма

21.45Фантастика

00.00“Деветата”-филм

02.00 “човек и закон” с Алексей

Пиманов

02.55“Поленачудесата”

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“Изневяра”-филм

скръбнивести

въЗпоМенанИе
за

УлЯна  
тодорова колЧева

11.07.1953 г . – 30.10.1989 г.
   

ти си в дните и нощите ни, мила Улянке!
тъгуваме за теб и безкрайно те обичаме!

                                                     

От семейството 

въЗпоМенанИе 

навършиха се  
23 годИнИ 

откакто си отиде 

дИМИтър  
владИМИров данев 

приЯтеЛи, спомнете си За неГо!

От семейството 
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ209

водоравно:
“Кока-Кола”. Пролив. Вакса. Ретор. “На...”.

Филии. Малин. Кец. Ния. лолек /”Болек и ло-
лек”/. Баал. Хан. Колин /Владимир/. Карла. Ко-
вач.Елатив.Силомер.Клади.Орач.“КАИ”.Енца.
Рибар.Борса.Аав/Евалд/.Борислава.Ре.Едм/
Филибер/.Волт.Ваза.ИАл.“Академика”.Пясък.
Арита.“РУР”.Аком.ИНА.Мида.Юли.Маска.Бо-
лид.Варка.Какао.Арменки.Корен.“Толди”.Па-
мет.“Ил”.Кирки.Колан.Яма.ГеоргиПарцалев.

отвЕСно:
Новинари. Индия. лартиг /Пиер/. “Калин”.

лоб. Масаи. Море. Ракия. Кораб. лък. Велко.
Кси.Комаров/Владимир/.Командир.Боа.ловеч.
Роа/Карлос/.Марки.Молар.Билка.Ски.Ки.Па-
ралич.КостаРика.Поп.Елен.Карл.Дина.Кала.
Оптик. Елисавета.Комар.Рон.Кла.Авама.Ба-
ренц/Вилем/.Бор.Бааде/Валтер/.“Ази”.Мокет.
Картина.Акрилан.Ял.линеали.цар.Аудио.Име.
ВацлавХавел.“Рад”.Олав.
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44

Футбол
по Диема спорт
14.00 Спартак Пл - Етър
16.15 Пирин - локо Пд
18.30 Арда - ЦСКА 
по макс спорт 1
тЕниС
15.00 турнир във Виена (мъже)

Утре
Футбол
по Диема спорт
12.45 Марица - Миньор
15.00 Черно море - локо Сф
17.30 левски - ЦСКА 1948
по Диема спорт 2
14.30 лестър - Ман Сити
17.00 брайтън - Челси
19.30 Фулъм - Евертън
21.45 ливърпул - лийдс 
по ринг
21.45 интер - Сампдория
по макс спорт 3
16.00 наполи - Сасуоло
19.00 лече - Ювентус
по макс спорт 4
22.00 Валенсия - барселона
по Диема спорт
ФорМулА 1
23.00 Гран при на Мексико 
(квалификация)
по макс спорт 1
тЕниС
15.00 турнир във Виена (мъже)

В неДеля
Футбол
по Диема спорт
12.45 Славия - Спартак Вн
15.15 Хебър - ботев Пд
17.45 лудогорец - Септември Сф
по Диема спорт 2
16.00 Арсенал - нотингам
18.15 Ман Юнайтед - уест Хем 
по макс спорт 3
22.45 торино - Милан
по макс спорт 4
18.15 реал М - Жирона
по Диема спорт
ФорМулА 1
22.00 Гран при на Мексико
по макс спорт 1
тЕниС
16.00 турнир във Виена (мъже)

Гледайте

V кръг
група А: Аякс - Ливърпул 0:3 

0:1 Салах (42) 0:2 Нунес (49) 0:3 ели-

ът (52); Наполи - рейнджърс 3:0 2:0 
Симеоне (11 и 16) 3:0 Йостигор (80). 
1. НАПОЛИ 15 2. ЛИВърПУЛ 12 3. 
Аякс 3 4. рейнджърс 0. VI кръг, 1.11: 

ливърпул - наполи; рейнджърс - Аякс.
група В: Брюж - Порто 0:4 0:1 та-

реми (33) 0:2 еванилсон (57) 0:3 еуста-

кио (60) 0:4 тареми (70); Атлетико М 
- Леверкузен 2:2 0:1 Диаби (9) 1:1 Фе-

рейра-караско (22) 1:2 Хъдсън-одой 
(29) 2:2 родриго (50). 1. БрЮЖ 10 2. 
ПОрТО 9 3. Атлетико м 5 4. Байер 4. 
VI кръг: Порто - Атлетико М; байер 
- брюж.

група С: Интер - Виктория Пил-
зен 4:0 1:0 мхитарян (35) 3:0 Джеко 
(42 и 66) 4:0 Лукаку (87); Барселона 
- Байерн М 0:3 0:1 мане (10) 0:2 Чу-

по-мотинг (31) 0:3 павар (90+5). 1. 

БАЙЕрН 15 2. ИНТЕр 10 3. Барсело-

на 5 4. виктория 0. VI кръг: байерн - 
интер; Виктория - барселона.

група D: Айнтрахт Фр - Марси-
лия 2:1 1:0 камада (3) 1:1 Гендузи (22) 
2:1 муани (27); Тотнъм - Спортинг 
1:1 0:1 едуардс (22) 1:1 Бентанкур 
(80). 1. ТОТНъМ 8 2. СПОрТИНг 7 

3. Айнтрахт 7 4. марсилия 6. VI кръг: 
Спортинг - Айнтрахт; Марсилия - 
тотнъм.

резултати

Никола илиев вкара всичките голове за интер при успеха 
над виктория пилзен с 4:2 в младежката шампионска лига. 
Националът на България бе точен в 23-та, 34-та, 65-а и 77-а 
мин., а “нерадзурите” се класираха за следващия етап. така 
нашият продължава с възходящото си представяне - през уи-

кенда илиев отново се превърна в герой, реализирайки един-

ственото попадение срещу Фиорентина в шампионата. тогава 
за “виолетовите” цял мач изигра друг български талант - Димо 
кръстев.

в другия мач от Група С Барса би Байерн с 3:2, а цял мач 
за “каталунците” игра мартин Георгиев

в мъжкия формат на Шампионската лига интер изхвърли 
Барселона, след като победи виктория пилзен с 4:0. така ита-

лианците си осигуриха участие в следващата фаза на турнира 
за втори пореден сезон. “каталунците” продължават в Лига 
европа. в V кръг те загубиха от Байерн с 0:3 на “камп Ноу”. 

никола илиев се радва, след като вкара всичките 
четири гола за интер при 4:2 над Виктория

Никола Илиев с 4 гола  
за Интер в младежката ШЛ

испанският Бетис поче-

те легендарния български 
защитник трифон иванов 
по време на гостуването си 
на Лудогорец от Лига евро-

па. Двубоят се игра снощи и 
завърши след редакционно-

то приключване на броя.
туньо, който си отиде 

от този свят на 13 февруари 
2016 г., игра за испанския 
тим в периода 1990-1993 г. 
С екипа на Бетис той записа 

52 мача и 9 гола.
в разград наставникът 

на Лудогорец Анте Ши-

мунджа беше пред рекорд 
и място в историята на бъл-

гарския футбол.
евентуална победа на 

"орлите" означава, че 51-
годишният словенец ще 
има седем такива начело на 
разградчани в европа. Само 
още един чуждестранен 
треньор има 7 победи с бъл-

гарски отбор в евротурни-

рите. Люпко петрович като 
треньор на Литекс в евро-

турнирите има 7 победи, 4 
равенства и 5 загуби.

До снощи Шимунджа 
беше спечелил 50% от ев-

росрещите с Лудогорец. в 
12 двубоя той има 6 победи, 
2 равенства и 4 поражения 
при голова разлика 21:16. 
преди битката с испанците 
Шимунджа беше наравно с 

миодраг Йешич, който има 
6 победи с ЦСкА през 2005 
г.

Лудогорец вече си оси-

гури европейски мачове и 
напролет. при второ мяс-

то "орлите" остават в Лига 
европа, а при трето - в 
елиминациите в Лигата на 
конференциите. в послед-

ния кръг на 2 ноември бъл-

гарският доминатор госту-

ва на рома.

Бетис почете Туньо
АнтеШимунджапредрекордзаЛудогорец

едното от съчетания-

та на ансамбъла по худо-

жествена гимнастика за 
новия сезон ще претърпи 
промяна. треньорът ве-

села Димитрова обяви, 
че всичко е почти готово. 
Целта е грациите ни в със-

тав Женина трашлиева, 
София иванова, камелия 

петрова, рейчъл Стоя-

нов, маргарита василева, 
радина томова да доми-

нират повече. това стана 
ясно, след като българки-

те бяха наградени за от-

бор №1 на септември. те 
заслужиха приза, защото 
станаха световни шампи-

онки в многобоя на шам-

пионата в София.
“момичетата са мо-

тивирани. Надявам се, 
че до края на годината и 
двете програми ще бъдат 
готови. музиките са въз-

действащи, но следваща-

та година няма да играем 
на български фолклор”, 
каза Димитрова.

Грациите променят съчетание

СнимкАБФХГ

Ансамбълът на българия позира с наградата за “отбор на месеца” за септември

Григор Димитров (№32 в света) 
записа впечатляваща победа на Атп 
500 турнира във виена. водещата ни 
ракета удари световния №8 Андрей 
рубльов (рус) с 6:3, 6:4, като се нужда-

еше едва от 70 мин. игра. Българинът 
демонстрира фантастичен тенис във II 
кръг, като уверено се класира на 1/4-
финалите.

Хасковлията показа изключителна 
стабилност при първия си сервис, пе-

челейки 93% от точките, докато руб-

льов имаше едва 61% по същия показа-

тел. Следващият съперник на Гришо е 
маркос Гирон (САЩ, №58), като два-

мата са си разменили по една победа - 
на “ролан Гарос”.

във виена Гришо проби за 3:1 и с 
мощен сервис спечели всичките си по-

давания в първата част.
във втората българинът поведе с 

1:0, след което взе първото подаване на 
руснака. после двамата си размениха 
по пробив, но Гришо се събра и поведе 
с 4:1. това се оказа и решаващо, защо 
руснакът нямаше повече аргументи. 
Димитров затвори мача при втория си 
мачбол. той заслужи 90 т. и ще се вър-

не в топ 30.
Навръх имения си ден Димитър 

кузманов изпусна да бие ракета №110 
в света Грегоар Барер (Фр). На “Чалън-

джъра” в Брест българинът падна със 
7:6 (7), 4:6, 5:7.

Гришо удари 
Рубльов  
във Виена


